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ГЕРБ се провалиха в енергетиката
БСП обвини правителството, че не е изпълнило предизборните

си обещания в енергетиката - пазарът не е либерализиран, забавени
са газовите връзки, а “Балкански поток” е ручейче.

оредна класация запокити
страната ни на незавидна позиция
- този път демокрацията ни е оп-
ределена като дефектна (стр. 2).
Има ли нужда да ни го казват?
Нима сами не виждаме колко
уродлива форма е придобило така
нареченото демократично управ-
ление на България? И сами си
знаем, че вървим към автокрация
и диктатура. Онзи с джипа прави
каквото и когато си реши. Ако е в
добро настроение - размята едни
милиони. Ако е в лошо - или се
крие, или беснее и обвинява ло-
шите комунисти, дори и за неща,
които те и да са искали няма как
да са направили.

Онзи с джипа иска да си тра-
ем. Иска да си затваряме очите,
когато заради некомпетентността
на хората му милиони левове про-
падат в дупка на асфалта или през
стиропорче на блока.

Онзи се опитва да закрие де-
мокрацията. Тя му пречи. Онзи не
уважава институциите, той се
интересува само от себе си и кон-
центрацията на цялата власт в
ръцете му. Онзи мечтае да дораз-
вие член 1, мечтае да поръчва,
изгаря и съди опозицията.
Всъщност, той не иска опозиция.

Единственото хубаво на това,
че цял свят ни се смее, е, че Онзи
все още пази някакво поведение
за пред чужденците. Не би тряб-
вало да ни пука какво казват за
нас другите, важното е да се бо-
рим и пазим демокрацията си...

Преди Онзи да се опита съвсем
да я закрие.
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Павлета ДАВИДОВА

Емил Табаков
дирижира
във Варна
творби от Верди Стр. 13

Тодор Живков

и проблемите

на тютюна

Седем нови имена ще
водят листите на БСП

Седем души, които до-
сега не са били народни
представители, са сред
предложенията на Изпълни-
телното бюро на БСП за
водачи на парламентарните
листи. Ръководството на
партията изпрати до Наци-
оналния съвет списък, в

който най-младият водач
(Петя Михалевска) е на 31
години, а най-възрастният -
на 68. Корнелия Нинова ще
води в 25 МИР в София и в
Пловдив-град.

ИБ на БСП смята, че с
ранната си заявка за явява-
не на президентския вот

Според социалистите Румен Радев
е разсеял съмненията, че ще прави партия

Румен Радев е разсеял
съмненията, че ще прави
своя партия. Нинова позд-
рави Радев и Илияна Йо-
това за решението им да се
кандидатират за втори ман-
дат. Знаех за изявлението
на президента предвари-
телно, уточни лидерът на

БСП. След парламентарни-
те избори ще стане ясно
дали социалистите отново
ще застанат зад кандидату-
рата му, а Нинова изброи
позиции, по които тезите
им с Радев съвпадат.
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ОССЕ
праща 214
наблюдатели
да следят вота

Украинският
президент закри
три опозиционни
телевизии

Под патронажа на президента Румен Радев започна инициатива за изграждане на нова
национална концертна зала. Оганизациите-учредители бяха представени от Станислав Почекански -
председател на Съюза на българските музикални и танцови дейци, Найден Тодоров - директор
на Софийската филхармония, и Александър Димитров - председател на фондация “Богария”

СНИМКА БГНЕС

Безплатни
футболни
тренировки
в 13 града

Стр.  3



БЪЛГАРИЯ
ЧЕТВЪРТЪК

4 ФЕВРУАРИ2
2021

България пропада
в класация
за демокрацията
Mиналата година страната ни е затънала
в категорията на дефектните форми на управление

България продължава да затъва в кла-
сацията за състоянието на демокрацията
по света през 2020 г., сочат данни на
“Икономист интелиджънс юнит” - ана-
лизаторското звено на групата, издаваща
британското сп.”Икономист”. Според
анализа страната ни продължава да вло-
шава показателите си и вече е преминала

в долната половина на категорията “Де-
фектни демокрации”. Причината за това
място идва основно от загрижеността на
анализаторите за независимостта на пра-
вораздаването и свободата на медиите.
Това бе посочено още в септемврийския
Доклад за върховенството на закона от
Европейската комисия, припомнят те.

В световната класация България е
поставена на 52 място след Суринам и
преди Индия. Този път това не е най-
лошата позиция за страна от Европей-
ския съюз, тъй като след нас са Унгария,
Хърватия и Румъния. Нито една бивша
комунистическа страна в Източна Евро-
па не е извън групата на демокрациите с

несъвършенства, а тази година в нея вли-
зат Франция и Португалия.

България остава в група с доста
други режими, определени като като
хибридни - между авторитаризъм и де-
мокрация. Такива са например Север-
на Македония, Черна гора, Босна и
Херцеговина и Турция.

Оценката за избирателния процес в
България е същата като тази за Полша -
9,17 единици от максимални 10. За функ-
циониране на правителството тя е 5,71.
В категорията “Политически свободи”
оценката ни е 7,06 единици, точно така-
ва е и в Северна Македония и Сърбия,
а в Албания е 7,35.

Участието на българите в политичес-
кия живот - може би заради продължи-
телните протести - е оценено със 7,22,
такъв висок показател за миналата годи-
на имат само Словения и Украйна.

За “политическа култура” обаче по-
казателят на България е едва 4,38.

Коментарите на “Икономист” за
България през последните две години са
все по-тревожни, защото миналата годи-
на заключението бе, че демокрацията е
спряла да напредва преди 3 години. През
2019 г. имаше констатация, че от 12 го-
дини на практика демократичното разви-
тие на страната е в стагнация.

Радев засече премиера в лъжа за сигнала на ОЛАФ

Върховният администра-
тивен съд (ВАС) върна “Ата-
ка” в коалиция “Обединени
патриоти”. Съдът отмени ре-
шението на ЦИК от 28 януа-
ри, с което партията на Волен
Сидеров бе заличена от името
и състава на националистиче-
ското обединение. “Атака”
обаче обжалва пред ВАС ре-
шението на ЦИК.

Съдът се позовава на кла-
узи в коалиционното спора-
зумение между трите партии,
според които решенията на
коалицията се считат за при-
ети само при пълно единоду-
шие и на трите партии. В
случая обаче няма заявление
на “Атака” за напускане на
коалицията, а представеното
решение за промени в съста-
ва й е прието само от НФСБ
и ВМРО, гласят потивите
към окончателното решение
на ВАС.

Съдът върна преписката на
ЦИК за ново произнасяне.

Хвалбите на Борисов за скандалната поръчка
продължават да са в социалните мрежи

Президентът Румен Радев
категорично отхвърли новите
обвинения, които властта и
прокуратурата отправиха към
секретаря му Пламен Узунов.
От “Дондуков” 2 засякоха в
лъжа премиера Бойко Бори-
сов и отрекоха Узунов като
служебен министър през 2017
г. да е сключвал договор за
доставка на 290 високопрохо-
дими автомобили за МВР.

До скандала се стигна след
като ОЛАФ обяви, че МВР е
нарушило условията на спо-
разумение с ЕК за закупува-
нето на нови автомобили и
настоява България да върне 6
млн. евро. Прокуратурата
обяви, че присъединява мате-
риалите по случая за МВР
поръчата към вече образува-
но дело за търговия с влия-
ние, по което има обвинени
две лица. Новината дойде ча-
сове след като Радев обяви,
че с Илияна Йотова ще се
кандидатират за нов прези-
дентски мандат.

Процедурата по закупува-
не на колите е започнала есен-
та на 2016 г. от второто пра-
вителство на Борисов и е при-
ключила с подписването на
договор 10 месеца след изти-

чането на мандата на Узунов
като служебен министър на
МВР, твърдят от президентст-
вото. “Въпросният контракт е
подписан по време на третия
кабинет на ГЕРБ, а крайният
срок за изпълнението му е
септември 2017 г. В началото
на февруари 2018 г. ЕК е ин-
формирала МВР, че при
сключване на договора за
страната ни може да има фи-
нансова санкция, но преду-
преждението е било прене-
брегнато и на 22 февруари
2018 г. договорът е подписан,
посочват от президентството.

Радев настоя за пълното
изсветляване не само на
съмнителната доставка на ав-
томобили за МВР от прави-
телството на Борисов, но и
за проверка на изразходвани-
те милиарди левове през по-
следните години, включител-
но в случаите, когато обще-
ствени поръчки не са провеж-
дани изобщо.

Нито първото, нито второ-
то, нито третото Ви правител-
ство или член на някое от тях
има вина за тази ситуация,
подмазваше се на Борисов
вчера вътрешният министър
Христо Тезийски.

Съдът върна
„Атака”
в „Обединени
патриоти”

Борисов поръча датчици
за свлачища, но не
казва колко струват

МРРБ да въведе система от датчици
на критични места по пътищата, които
да сигнализират за свлачищни процеси,
нареди Бойко Борисов на ресорната
министърка Петя Аврамова. Това ста-
на в началото на правителственото за-
седание пред камерите, като преди това
премиерът обяви, че се отпускат близо
15 млн. лв. на общините за предотвра-
тяване на последствия от бедствия.
Опитът и практиката показаха, че тряб-
ва да се осигури и превенция, сети се
със закъснение премиерът след поре-
дицата от свличания на наскоро ремон-
тирани и укрепвани участъци.

Борисов не уточни колко милиона ще
струва идеята му. По думите му датчици-

те ще бъдат поставени “в Родопите, Рила,
Пирин, Стара планина, на 15, 30, 40 ме-
ста”. Аврамова докладва, че изисканите от
премиера контролно-измервателни систе-
ми за срутищни процеси на 26 свлачища
вече се монтират по проект на МРРБ. Така
се разбра, че проектът е напреднал още
преди прозренията на Боисов. Преди ден
шефът на пътната агенция Георги Терзий-
ски обвини кабинета “Станишев” за ог-
ромното срутище на магистрала “Стру-
ма”, заради “пропуски” при изграждането
на отсечката през 2006-2008 г. Въпросна-
та отсечка от 19 км от тогавашната маги-
страла “Струма” обаче е изградена от
първия кабинет на Борисов, с което той
многократно се е хвалил.

Две трети са недоволни
от развитието ни

66% от българите са
недоволни от развитие-
то на страната ни, сочи
проучване на “Маркет
линкс”, финансирано от
БТВ и проведено сред
1000 пълнолетни лица в
периода между 23 - 31
януари по методите на
прякото-лично интервю
и онлайн анкета.

Данните показват, че
ако изброите бяха сега,
в НС щяха да влязат 6
партии. ГЕРБ получават
17,3% спрямо 15,3% за
БСП. “Има такъв народ”
на Слави Трифонов
събира 12,3 на сто. ДПС

също влиза в парламен-
та със 7,6%. “Демокра-
тична България” събира
5,4% ,”Изправи се.БГ”
на Мая Манолова и “От-
ровното трио” са с 4,5%.
“Обединени патриоти”
са с 2,9% подкрепа.

Половината от анке-
тираните са посочили, че
ще гласуват на изборите
на 4 април и датата няма
да повлияе на избирател-
ната активност. Едва
един процент от участ-
ниците в изследването
декларират, че пандемия-
та ще ги възпрепятства да
гласуват. Близо полови-

ната отговарят, че датата
и вирусът няма да ги
спрат да упражнят пра-
вото си на глас, което
поставя под въпрос всич-
ки обществени и полити-
чески дебати до сега за
значението на датата, на
която ще са изборите.

Социолозите отчитат
масова подкрепа за ал-
тернативни начини на
гласуване. Две трети са
“за” машинния вот, а 54
на сто одобряват дистан-
ционното гласуване чрез
интернет. Значителна
подкрепа събира и гла-
суването по пощата.



БЪЛГАРИЯ
ЧЕТВЪРТЪК
4 ФЕВРУАРИ 3
2021

“ ЦИТАТ НА ДЕНЯ
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Социологът Кънчо Стойчев

Заради съмнения по провеждането на чест-
ните и прозрачни избори у нас Организацията
за сигурност и сътрудничество в Европа
(ОССЕ) ще изпрати 214 наблюдатели на парла-
ментарния вот. Освен основен екип от експер-
ти, сега ще бъдат командировани и 14 дългос-
рочни наблюдатели на изборния процес и още
200 само за изборния ден.

Повече наблюдатели ОССЕ е изпращала у
нас само на парламентарните избори през 2013
г. - тогава са 242. Мисията тогава е “стандарт-
на”, както се препоръчва и за предстоящите из-
бори, а не - “ограничена”, както обикновено.

Очертават се проблеми при провеждането
на кампанията и чухме съмнения за купуване
на гласове, гласи доклад на Службата за демо-
кратични институции и права на човека към
ОССЕ. Документът е изготвен след посеще-
ние в България от края на декември и срещи
с партии, журналисти, анализатори, предста-

ОССЕ ни праща 214 наблюдатели
за честността на вота

Изпълнителното бюро на БСП определи водачите на листите
за парламентарните избори, които предлага за утвърждаване от
Националния съвет. Седем от имената са нови лица, които ни-
кога не са били народни представители, останалите 23 вече имат
стаж като депутати. Председателят на партията Корнелия Нино-
ва по традиция ще води в столичния 25 МИР, но ще оглави и
листата в Пловдив. Най-млада сред водачите е 31-годишната Петя
Михалевска, а най-възрастен - Велизар Енчев, който преди месец
навърши 68 години. Сред избранниците на ръководството на
левицата са икономисти, финансисти, юристи, лекари, уточняват
от “Позитано” 20. Предстои списъкът да бъде гласуван от НС
на БСП, пленумът ще трябва да одобри и предложените позиции
за гражданска квота и коалиционни партньори.

Предлаганите от ИБ водачи са:

 1 МИР - БЛАГОЕВГРАД - ПРОФ. ГЕОРГИ МИХАЙЛОВ
 2 МИР - БУРГАС - ПЕТЪР КЪНЕВ
 3 МИР - ВАРНА - БОРИСЛАВ ГУЦАНОВ
 4 МИР - ВЕЛИКО ТЪРНОВО - ЯВОР БОЖАНКОВ
 5 МИР - ВИДИН - ФИЛИП ПОПОВ
 6 МИР - ВРАЦА - АНАСТАС ПОПДИМИТРОВ
 7 МИР - ГАБРОВО - КРУМ ДОНЧЕВ
 8 МИР - ДОБРИЧ - МАЯ ДИМИТРОВА
 9 МИР - КЪРДЖАЛИ - ПЕТЯ МИХАЛЕВСКА
10 МИР - КЮСТЕНДИЛ - РУМЕН ГЕОРГИЕВ
11 МИР - ЛОВЕЧ - ИРЕНА АНАСТАСОВА
12 МИР - МОНТАНА - АТАНАС КОСТАДИНОВ
13 МИР - ПАЗАРДЖИК - ПЛАМЕН МИЛЕВ
14 МИР - ПЕРНИК - СТОЯН МИРЧЕВ
15 МИР - ПЛЕВЕН - ПРОФ. РУМЕН ГЕЧЕВ
16 МИР - ПЛОВДИВ ГРАД - КОРНЕЛИЯ НИНОВА
17 МИР - ПЛОВДИВ ОБЛАСТ - МАНОЛ ГЕНОВ
18 МИР - РАЗГРАД - ТАСКО ЕРМЕНКОВ
19 МИР - РУСЕ - КРУМ ЗАРКОВ
20 МИР - СИЛИСТРА - ВЯРА ЕМИЛОВА
21 МИР - СЛИВЕН - АТАНАС ЗАФИРОВ
22 МИР - СМОЛЯН - АЛЕКСАНДЪР СИМОВ
23 МИР - СОФИЯ - ХРИСТО ПРОДАНОВ
24 МИР - СОФИЯ - ГЕОРГИ СВИЛЕНСКИ
25 МИР - СОФИЯ - КОРНЕЛИЯ НИНОВА
26 МИР - СОФИЯ ОБЛАСТ - ИВАН ЧЕНЧЕВ
27 МИР - СТАРА ЗАГОРА - ГЕОРГИ ГЬОКОВ
28 МИР - ТЪРГОВИЩЕ - ГЕН. КОЛЬО МИЛЕВ
29 МИР - ХАСКОВО - ВЕЛИЗАР ЕНЧЕВ
30 МИР - ШУМЕН - ИВАН ВАЛЕНТИНОВ ИВАНОВ
31 МИР - ЯМБОЛ - КРИСТИАН ВИГЕНИН

7 нови лица ще са водачи
на листите на БСП

вители на МВР, ЦИК, СЕМ и др.
В доклада са отразени съмнения за купуване

на гласове и организирано гласуване. Експерти-
те са чули критики към смесеното гласуване с
машини и хартиени бюлетини, за опростяване-
то на протоколите с изборните резултати, за
отслабване на доверието в изборния процес,
пропуски в изборното законодателство и др.

Има притеснения за трудности при про-
веждането на кампанията заради пандемията
от коронавирус, както и за неравенство в
ущърб на новите и малките партии. В доклада
се отбелязва, че медиите в България са разде-
лени по политически линии и са повлияни от
търговски и корпоративни интереси, което
може да повлияе на кампанията.

Обикновено мисиите на ОССЕ са “ограни-
чени” - от около 20 наблюдатели за цялата
страна и не се изпращат допълнителни екс-
перти за изборния ден.

та, че той ще прави собствена
партия и че ще се явява на пар-
ламентарни избори.

БСП ще обяви дали подкре-
пя кандидатурата след парла-
ментарния вот, когато ще се
говори и за формата на явява-
нето им. Според Нинова пози-
цията на Радев е честна и по-
следователна. Президентът ка-
тегорично се обяви за борба
със задкулисието, каза тя като
припомни, че преди 4 години
БСП е отказала да влезе в без-
принципни договорки и задку-
лисие и е не е пожелала да вле-
зе в коалиция с ГЕРБ.

Корнелия Нинова видя при-
покриване между принципите
на БСП и призива на прези-
дента за борбата с лобисткото

БСП парите от излишъка да се
харчат не от джипа, а по пра-
вилата. Настоя да се работи по
плана за възстановяване и раз-
витие, за прозрачен изборен
процес чрез видеонаблюдение
и изчистване на списъците, за
битката за социалната държа-
ва срещу нарастващите нера-
венство и бедност, за промяна
в здравния модел и в образова-
нието - тези, които и прези-
дентът е застъпвал.

По-рано сутринта в НС се
разрази скандал след като
Спас Гърневски призова пре-
зидента Радев да оттегли заяв-
ката си за втори мандат и го
обвинии в корупция. Четири
години стигат, г-н президент,
опита се да оригиналничи

Гърневски в опит да направи
аналогия с “официалната пе-
сен на демокрацията” - “45
години стигат”, но забрави, че
мандатът на държавния глава
в България е пет години.

Скоро има избори и тогава
хората ще се произнесат дали
искат политици като Румен
Радев или като Спас Гърнев-
ски, засече го Крум Зарков от
БСП. Той призова парламен-
тарния шеф Цвета Караянчева
да напомни на депутатите от
ГЕРБ да внимават с деклараци-
ите, тъй като България е
осъждана неведнъж защото си
позволяват да изопачават фак-
тите и да произнасят присъди.
Социалистът настоя да се пази
авторитета на институциите.

КОРНЕЛИЯ НИНОВА:

Президентът разсея
съмненията, че ще прави партия
Социалистите ще обявят дали подкрепят втория
мандат на Румен Радев след парламентарния вот

С ранната си заявка за явя-
ване на президентските избори
Румен Радев е разсеял съмне-
нията, че ще прави своя партия.
Това смята ръководството на
БСП. Корнелия Нинова позд-
рави Румен Радев и Илияна
Йотова за решението им да се
кандидатират за втори мандат.
Знаех за изявлението на прези-
дента предварително, уточни
лидерът на БСП. Според Нино-
ва изявлението на Радев е било
необходимо точно в този мо-
мент за да се спрат внушения-

законодателство на ГЕРБ.
Беше припомнено, че социали-
стите са подавали десетки сиг-
нали за корупция и са внесли 5
вота на недоверие, един от
които за корупция. “Прези-
дентът се обяви за засилване
ролята на НС и блиц-контро-
ла. Ние го въведохме, ние се
борихме ГЕРБ да не го отмени
и винаги сме заставали за по-
зиция за силната роля на пар-
ламента в парламентарната
република”, допълни Нинова.
Тя припомни позицията на

СНИМКА БГНЕС

Корнелия Нинова изтъкна приликите в позициите на БСП и президента Румен Радев
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Нов ръст на заразените
с КОВИД-19
София отново е в „червената зона”

СНИМКА БГНЕС

Три жени бяха откарани в МБАЛ-Благоевград, след като пострадаха при верижна
катастрофа на автомагистрала “Струма”. Мългата и лошите метеорологични
условия станаха причина за още няколко пътни инцидента в района

Личните асистенти
са получили по
140 лева по-малко

Вместо обещаните
930 лв. тези дни личните
асистенти бяха изнена-
дани с договори за запла-
та около 790 лв. Увели-
чението спрямо минала-
та година трябваше да
бъде почти 200 лв., при-
помня “Сега”.

Есента бяха внесени
промени в Закона за лич-
ната помощ и тогава ми-
нистърът на труда и со-
циалната политика Де-
ница Сачева увери, че
възнагражденията на
личните асистенти ще се
увеличат. При обсъжда-
нията обаче от левицата
пресметнаха, че всъ-
щност в парите на асис-
тентите няма да има
ръст. “Заблуждавате
българските граждани.
Обещавахте 930 лв. и по
време на първо четене.
Ами изкарайте си калку-
латорите”, възмути се

тогава депутатът от
БСП Надя Клисурска и
попита от парламентар-
ната трибуна дали някой
би се наел да върши тази
специфична работа за
600 лв.

Възнаграждението
на личните асистенти за
2020 г. бе коефициент
1,2 от минималната ча-
сова ставка. За 2021 г.
бе предвидено да стане
1,4, но някак между дру-
гото в Закона остана
1,2. Минималната часо-
ва ставка за 2020 г. бе
3,66 лв., а за тази годи-
на с увеличението на
минималната заплата
става 3,92 лв. Това е
причината парите на
личните аситенти през
тази година да се увели-
чат само с 50-60 лв.,
вместо с обещаните от
властта 200 лв. за 168
часа седмичен труд.

Само за денонощие новите
положителни за КОВИД-19
проби са 967. Увеличават се
и приетите в болница, и паци-
ентите в интензивни структу-
ри. Плавният ръст на случаи-
те признават и здравните вла-
сти. София отново влезе в
червената зона по брой зара-
зени с коронавирус, ситуаци-
ята започва да става тревожна
и напрегната, заяви дирек-
торът на Столичната РЗИ д-р
Данчо Пенчев. Той поясни, че
започнало плавно повишаване

на хоспитализациите в София
и предупреди, че е възможно
затягане на мерките, ако забо-
лелите са над 600 на 100 хил.
души. По думите на д-р Пен-
чев не се обсъжда промяна
във вече планираното поетап-
но връщане на учениците на
присъствени занятия.

За ръст на заразените с
новия “британски”, вариант
на вируса на КОВИД-19
съобщи и здравният министър
проф. Костадин Ангелов. По
думите му в Националния

център по заразни и паразит-
ни заболявания официално
потвърдени са 33 проби.

По данни на Национална-
та информационна система у
нас ваксинираните срещу
КОВИД-19 са 45 917, като
15 100 от тях са получили и
втората доза. “Според прави-
телството ваксинацията не е
спринт, а маратон. Със сегаш-
ното темпо обаче, рискуваме
в рамките на следващите ме-
сеци да изостанем с няколко
обиколки от всички европей-

ски държави, а дори и съсе-
дите ни на Балканите”, комен-
тира в социалните мрежи ев-
родепутатът Сергей Стани-
шев. По думите му управля-
ващите са поръчали едва една
трета от дозите, които се
полагат на България. Той е
категоричен, че без ваксина-
ция на голяма част от населе-
нието ще влизаме от мерки в
мерки, вместо да се концент-
рираме на икономическото
възстановяване. “Отлагането
на ваксинацията у нас, дока-
то тя върви с много по-бързи
темпове в редица европейски
държави, обрича българската

икономиката за месеци на-
пред. Само след няколко ме-
сеца ще се окаже, че Бълга-
рия е една от малкото стра-
ни, където бизнесите все още
са затворени, хазната е нато-
варена с изплащането на ком-
пенсации, а туристическият
сектор отново ще е на прага
на фалита”, смята той.

На вчерашното си заседа-
ние правителството одобри
искането на ЦИК за допълни-
телни 1,2 млн. лв., които да
отидат за членовете на район-
ните и на секционните изби-
рателни комисии и тяхната
ваксинация.

НОИ служебно преизчисли
пенсиите на работещи
пенсионери

Тройно е спаднал броят на заявлени-
ята, подадени от работещи пенсионери,
за преизчисляване на пенсиите им с
допълнително придобития осигурителен
стаж или стаж и доход след пенсионира-
нето, съобщават от НОИ. Причината е,
че през 2020 г., като противоепидемич-
на мярка, НОИ въведе служебно преиз-
числяване на тези пенсии. От тази годи-
на преизчисляването става по служебен
ред като постоянно действащ меха-
низъм. То ще се извършва от 1 април на
всяка година с данните за придобития
от лицата стаж след пенсионирането до
края на предходната календарна година.

През 2019 г. подадените от работе-
щи пенсионери заявления за преизчис-
ляване на пенсии са 206 337, а през 2020

г. те са 75 075. Общият брой на пенси-
ите, преизчислени през 2020 г. на базата
на данните за допълнително придобития
допълнителен осигурителен стаж
надхвърля 300 хил., като над 260 хил. от
тях са служебно преизчислени, смятано
от 1 април 2020 г., без хората да са
подавали заявления.

След промяната гражданите пак мо-
гат да подават заявления за преизчисля-
ване на пенсиите си, но в тези случаи се
отчитат и данните за осигурителния им
доход след пенсионирането, ако това е
по-благоприятно за тях. През януари са
подадени над 3000 такива заявления, в
тези случаи пенсията се преизчислява
от първо число на месеца, следващ месе-
ца, в който е подадено заявлението.

Oтнoвo ocъдихa Бългaрия в
Cтрacбург зaрaди Цвeтaнoв

Бългаpия е осъдена от Евpопейския
съд по пpавата на човека заpади думи
на бившия вътpешен министъp Цветан
Цветанов, оправени към обвиняем в
гpабеж и опити за yбийства през 2013
г. В тв интервю тогава Цветанов изра-
зява увереност, че обвиняемият Вла-
димир Пелов е виновен и критикува
съда, че го е оставил под домашен
арест. По това време срещу мъжа има
висящо досъдебно пpоизводство и ви-
ната мy не е доказана.

Това обаче не спира Цветанов да
го “осъди” и той твърди, че Пелов е
извъpшил обиp на бижyтеpски мага-
зин, откpаднал е кола, в която е имало
жена и деца и е стpелял по полицейски
слyжител. Цветанов обобщава, че ин-
ститyциите не pаботят в полза на об-

ществото.
Пpед съда в Стpасбypг пpавителст-

вото защитава Цветанов с твърдение-
то, че е направил “спонтанно” полити-
ческо изказване, а името на Пелов е
yпоменато само като пpимеp за pабо-
тата на съдебната власт. Евpопейски-
ят съд обаче cмятa думитe нa ексми-
нистъра за наpyшение на пpезyмпция-
та за невиновност. В решението на
съда се посочва, че високопоставен
дъpжавен слyжител е длъжен да под-
биpа внимателно дyмите си. Cъдът e
приcъдил нa cинa нa Пeлoв
oбeзщeтeтeниe oт 3500 eврo зa
нeимущecтвeни врeди, кaктo и 935
eврo зa рaзнocки пo дeлoтo.

Tова е осмото осъдително pешение
в Стpасбypг заpади Цветанов.
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БСП: Управляващите
се провалиха в енергатиката
„Балкански поток” е ручейче, дори селска бара, твърдят от левицата

Американският фармацевтичен ги-
гант “Пфайзер” (Pfizer) е излязъл на
малка печалба през четвъртото триме-
сечие на миналата година, след като
нарастващите продажби на лекарства
са спомогнали да бъде компенсирано
силното увеличение на разходите за
научна и производствена дейност. Ре-

зултатът обаче не покрива очаквания-
та на “Уолстрийт”, предадоха светов-
ните агенции.

Нюйоркската компанията, която
първа получи в САЩ разрешение за
спешна употреба на ваксина срещу Ко-
вид-19 , отчете чиста печалба от 594
милиона долара или 10 цента на акция

Печалбите на „Пфайзер” са по-ниски от очакваните
за последното тримесечие на 2020 г.
За същия период на предходната годи-
на “Пфайзер” бе на загуба от 337
милиона долара или 6 цента на акция
главно заради голямо отписване на
активи, свързани с медикамента за ек-
земи “Юкриса” (Eucrisa). Без отчитане
на еднократните разходи коригирана-

та печалба възлиза на 42 цента на ак-
ция, с 4 цента под прогнозите на “Уол-
стрийт”, според проучване на “Закс
инвестмънт рисърч” (Zacks Investment
Research). Пфайзер очаква годишна
печалба в диапазона 3,10-3,20 долара
за акция при приходи между 59,4 ми-
лиарда долара и 61,4 милиарда долара.

Комисията за енергийно
и водно регулиране (КЕВР)
ще извърши планови про-
верки на трите големи елек-
троразпределителни друже-
ства (ЕРП) в страната -
“ЧЕЗ Разпределение Бълга-
рия”, “Електроразпределе-
ние Север” и “Електрораз-
пределение Юг”, става ясно
от графика на енергийния
регулатор. Проверките на
дружествата ще бъдат с те-
матична насоченост и
свързани с проблеми, за ко-
ито в КЕВР са постъпили
значителен брой жалби и
сигнали - грешки при отчи-

Държавният дълг
нарасна с 5,4 млрд.
лв. през кризисната
2020 г. В края на
декември дългът на
сектор “Централно
управление” възлиза
на 28,968 млрд. лв.,
показват данни на
Министерството на
финансите. Вътреш-
ните задължения са
в размер на 5,99
млрд. лв., а външни-
те са 22,977 млн. лв.

Увеличението на

държавния дълг се
дължи на пуснатите
през септември ми-
налата година нови
държавни облигации
на международните
пазари в размер на
2,5 млрд. евро. Ос-
новната причина за
това беше необходи-
мостта да се гаран-
тират средства са из-
плащане на държав-
ни помощи на фир-
мите и гражданите,
които са засегнати

от мерките срещу
разпространението
на Covid-19.

В края на декем-
ври съотношението
на дълга на сектор
“Централно управле-
ние” към брутния
вътрешен продукт
(БВП) на страната
възлиза на 24,3%,
показват данните на
министерството. Го-
дина по-рано държав-
ният дълг беше само
19,7% от БВП.

Държавният дълг
нарасна с 5,4 млрд. лв.

КЕВР ще проверява трите ЕРП-та
тане и фактуриране на кон-
сумираната електрическа
енергия, качество на до-
ставяната електрическа
енергия, начисляване на ко-
рекционни сметки, отказ за
присъединяване на фотовол-
таични централи с мощност
до 30 kWp и т.н. КЕВР ще
провери и изпълнението на
инвестиционните програми
на ЕРП-тата, както и дали са
извършени в пълен размер
заложените за регулаторния
период инвестиции.

В сектор “Електроенер-
гетика” КЕВР ще извърши
планова проверка и на един

от производителите - ТЕЦ
“КонтурГлобал Марица Из-
ток 3”. Заради пандемията
експертите на комисията не
успяха да извършат плани-
раната проверка на центра-
лата, уточняват още от ре-
гулатора. В сектор “Топло-
енергетика” предмет на пла-
нови проверки ще са пет
дружества: “Веолия Енерд-
жи Варна”, “Топлофикация
Плевен”, “Топлофикация
Бургас”, “Топлофикация
Враца”, както и “Топлофи-
кация Сливен”.

Коментар на стр. 9

БСП отправи тежки кри-
тики срещу правителството на
ГЕРБ, че не е изпълнило нито
едно от предизборните си
обещания в областта на енер-
гетиката - пазарът все още не
е либерализиран, нищо не е
направено за собствения до-
бив на природен газ, забавена
е газовата свързаност със
съседните държави, а “Балкан-
ски поток” не е газов поток, а
ручейче, дори селска бара.
Обвиненията са част от дек-
ларация на левицата, прочете-
на от Таско Ерменков от пар-
ламентарната трибуна. Въпре-
ки десетките показни облита-
ния на някакво си трасе от
министър-председателя, чети-
ри години няма нито един
завършен интерконектор, за-
яви Ерменков. Той припомни,
че правителството обяви
продължението на газопрово-
да “Турски поток “ през
българска територия като раз-
ширение на собствената пре-
носна газова инфраструктура
на страната. “Но първо този
“Балкански поток” днес пора-
ди количествата газ, които
минават през него без двете
компресорни станции, които
още не са готови, е по-скоро
ручейче, да не говоря, че е
селска бара, и второ - нито
едно разклонение няма за най-
бедния европейски район -
Северозападна България”, за-
яви още червеният депутат.

“Когато през 2017 г. пра-
вителството на ГЕРБ дойде на

власт, то формулира пет при-
оритета в областта на енерге-
тиката. Тези приоритети бяха
онзи план минимум, който
правителството трябваше да
изпълни, за да може четири
години по-късно да каже:
“Всичко обещано е изпълне-
но”, но за съжаление това не
е така”, заяви Ерменков. В
момента България няма почти
никакъв собствен добив на газ,
заяви депутатът. Той припом-
ни за трите опита на прави-
телствата на ГЕРБ да намерят
кой да проучи за нефт и газ
потенциалното находище в
блок “Терес” в Черно море.
Правителството забавило с
повече от две години конкур-
са за разрешително за проуч-
ване, а след това процедурата
е проведена така, че никой не
прояви интерес, каза още Ер-
менков.

Правителството не е на-
правило нищо за изпълнение
на препоръките на ЕК за пре-
кратяване на дългосрочните
договори за изкупуване на
тока от двете т.нар. американ-
ски централи. Така са били
натоварени със стотици мили-
они българските потребители.
Държавната ТЕЦ “Марица
Изток 2” в същото време
продължава да затъва, комен-
тира представителят на БСП.
Петият най-важен приоритет
за това правителство и Мини-
стерството на енергетиката бе
пълна либерализация на паза-
ра на електроенергия и газ,

каза Таско Ерменков. Пълна-
та либерализация на пазара на
електроенергия и природен
газ е все още химера и, слава
Богу, заради начина, по който
я правите, коментира той.
Вместо либерализацията на
електроенергията да доведе до
намаляване на цените за бита,
управляващите подготвят об-
ществото за увеличаване на
цените, допълни Ерменков.

Той отбеляза още, че ще
наближи година от изтичане-
то на мандата на председателя

на Комисията за енергийно и
водно регулиране Иван Ива-
нов, а управляващите не мо-
гат да номинират кандидат за
процедурата, която трябва да
проведе парламентът. Такава
бе стартирана, но неочаквано
ГЕРБ оттегли собствения си и
единствен кандидат. Така
въпросът с новия шеф на
енергийния регулатор остава
открит и е много вероятно
процедурата да бъде оставена
за новия състав на Народното
събрание.

При тази липса на админи-
стративен капацитет можем да
си обясним и защо въпроси за
милиарди левове инвестиции
и за десетки години напред се
вземат без никакъв дебат, ко-
ментира още Таско Ерменков.
Той обяви, че БСП има алтер-
натива за спасяване на българ-
ската атомна енергетика и на
комплекса “Марица Изток”,
либерализация на пазара, но с
мисъл за хората, както и идеи
за огромен скок на енергий-
ната ефективност.

СНИМКА БГНЕС

Таско Ерменков
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Õ‡ 4 ÙÂ‚Û‡Ë 2021 „. (˜ÂÚ‚˙Ú˙Í) ‚˙‚ ‚˙ÁÍ‡ Ò ÂÍÓÌ-
ÒÚÛÍˆËˇ Ì‡ ÛÎË˜ÂÌ ‚Ó‰ÓÔÓ‚Ó‰ Ì‡ ÛÎ. ìŒÂÎî, Í‚. ì’Î‡‰ËÎÌËÍ‡î,
ÒÂ Ì‡Î‡„‡ ÒÔË‡ÌÂ Ì‡ ‚Ó‰ÓÔÓ‰‡‚‡ÌÂÚÓ ÓÚ 10:00 ‰Ó 21:30 ˜‡Ò‡
Ì‡ ÍÎËÂÌÚËÚÂ Ì‡ ì—ÓÙËÈÒÍ‡ ‚Ó‰‡î, ÊË‚ÂÂ˘Ë ‚ ‡ÈÓÌ‡ Ì‡: ÛÎ.
ìŒÂÎî, ÓÚ ·ÛÎ. ì◊ÂÌË ‚˙ıî ‰Ó ÛÎ. ì¡‡Ì‡Úî; ÛÎ. ì–ËÎÒÍË
ÂÁÂ‡î, ÓÚ ÛÎ. ì Ë¯ËÌÂ‚î ‰Ó ÛÎ. ìŒÂÎî; ÛÎ. ì¡‡Ì‡Úî, ÓÚ ÛÎ.
ì Ë¯ËÌÂ‚î ‰Ó ÛÎ. ìŒÂÎî.

œË ÔÓ‰˙ÎÊËÚÂÎÌÓÒÚ Ì‡ ÒÚÓËÚÂÎÌÓ-ÂÏÓÌÚÌËÚÂ ‰ÂÈÌÓÒÚË
Ì‡‰ 12 ˜‡Ò‡ ì—ÓÙËÈÒÍ‡ ‚Ó‰‡î ˘Â ÓÒË„ÛË ‡ÎÚÂÌ‡ÚË‚ÌÓ ‚Ó‰Ó-
ÒÌ‡·‰ˇ‚‡ÌÂ Ò ‚Ó‰ÓÌÓÒÍ‡ Ì‡ ‡‰ÂÒ: ÛÎ. ìŒÂÎî, Ì‡ Í˙ÒÚÓ‚Ë˘ÂÚÓ
Ò ÛÎ. ì¡‡Ì‡Úî.

–ÂÏÓÌÚÌËÚÂ ‰ÂÈÌÓÒÚË ˘Â ÓÒË„ÛˇÚ ÔÓ-‰Ó·Ó ÛÔ‡‚ÎÂÌËÂ Ì‡
‚Ó‰ÓÔÓ‚Ó‰Ì‡Ú‡ ÏÂÊ‡, Í‡ÚÓ Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌÓ ÒÂ Ó„‡ÌË˜‡Ú ÁÓÌËÚÂ
Ì‡ Â‚ÂÌÚÛ‡ÎÌË ·˙‰Â˘Ë Ì‡Û¯ÂÌËˇ Ì‡ ‚Ó‰ÓÒÌ‡·‰ˇ‚‡ÌÂÚÓ.

«‡ÒÂ„Ì‡ÚËÚÂ ÓÚ ÔÂÍ˙Ò‚‡ÌÂÚÓ Ì‡ ‚Ó‰‡Ú‡ ÏÓ„‡Ú ‰‡ ÔÓÎÛ˜‡Ú
ÔÓ‚Â˜Â ËÌÙÓÏ‡ˆËˇ ÓÚ “ÂÎÂÙÓÌÌËˇ ˆÂÌÚ˙ Ì‡ ì—ÓÙËÈÒÍ‡ ‚Ó‰‡î
¿ƒ Ì‡ ÚÂÎÂÙÓÌ 0800 121 21 ËÎË ‰‡ ÒÎÂ‰ˇÚ Á‡ ‡Á‚ËÚËÂÚÓ Ì‡
‚ÒË˜ÍË ÚÂÍÛ˘Ë ÚÂÂÌÌË ‰ÂÈÌÓÒÚË ‚ Â‡ÎÌÓ ‚ÂÏÂ ˜ÂÁ ¬ËÚÛ-
‡ÎÌËˇ ËÌÙÓÏ‡ˆËÓÌÂÌ ˆÂÌÚ˙ Ì‡ ‰ÛÊÂÒÚ‚ÓÚÓ - http://
www.sofiyskavoda.bg/water_stops.aspx.

ì—ÓÙËÈÒÍ‡ ‚Ó‰‡î ¿ƒ ÔÂ‰‚‡ËÚÂÎÌÓ ÒÂ ËÁ‚ËÌˇ‚‡ Ì‡ Ò‚ÓËÚÂ
ÍÎËÂÌÚË Á‡ ÔË˜ËÌÂÌËÚÂ ‚ÂÏÂÌÌË ÌÂÛ‰Ó·ÒÚ‚‡!

»ÌÚÂÌÂÚ Ò‡ÈÚ˙Ú Ì‡ ‰ÛÊÂÒÚ‚ÓÚÓ (www.sofiyskavoda.bg) ‰‡‚‡
‚˙ÁÏÓÊÌÓÒÚ Ì‡ ÍÎËÂÌÚËÚÂ ‰‡ ÒÂ ‡·ÓÌË‡Ú Á‡ Ò˙Ó·˘ÂÌËˇÚ‡ Á‡
ÔÂÍ˙Ò‚‡ÌÂ Ì‡ ‚Ó‰ÓÔÓ‰‡‚‡ÌÂÚÓ. Õ‡ ÂÎÂÍÚÓÌÌ‡Ú‡ ÒË ÔÓ˘‡ ÚÂ
ÏÓ„‡Ú ÎË˜ÌÓ ‰‡ ÔÓÎÛ˜‡‚‡Ú ËÌÙÓÏ‡ˆËˇ Á‡ ÔÎ‡ÌË‡ÌËÚÂ ÒÔË‡-
ÌËˇ. ƒÛ„ Ì‡˜ËÌ Â ‰‡ ÒÂ ‚˙ÁÔÓÎÁ‚‡Ú ÓÚ ·ÂÁÔÎ‡ÚÌ‡Ú‡ ÛÒÎÛ„‡ Á‡
ËÁ‚ÂÒÚˇ‚‡ÌÂ ˜ÂÁ —Ã—.

ŒÚ‰ÂÎ  ÓÏÛÌËÍ‡ˆËË Ì‡ ì—ÓÙËÈÒÍ‡ ‚Ó‰‡î
ì—ÓÙËÈÒÍ‡ ‚Ó‰‡î ¿ƒ
“ÂÎÂÙÓÌÂÌ ˆÂÌÚ˙: 0800 121 21
¡ËÁÌÂÒ ˆÂÌÚ˙ »ÌÚÂÔÂ‰
·ÛÎ. ì÷‡ ¡ÓËÒ IIIî 159 / 1618 —ÓÙËˇ
www.sofiyskavoda.bg

ì—Œ‘»…— ¿ ¬Œƒ¿î
¬–≈Ã≈ÕÕŒ Ÿ≈ œ–≈ ⁄—Õ≈
¬ŒƒŒ—Õ¿¡ƒfl¬¿Õ≈“Œ
¬ ◊¿—“ Œ“  ¬. ì’À¿ƒ»ÀÕ» ¿î На фона на повишаване на

таксите при финансовите опе-
рации потребителите желаят
платежните им карти да са ос-
вободени от такси.  Това по-
казват резултатите от съвмест-
но проучване на сайта
MoitePari.bg, проведено с под-
крепата на EasyPay.

Коронавирусната пандемия
се оказа важен фактор, който
промени потребителското пове-
дение и навиците при разплаща-
нията, сочи проучването. Спо-
ред него 45% от анкетираните
са посочили, че най-важното
условия за избор на платежна
карта е да няма такси по нея,
докато 23% отдават значимост
на безконтактна функционал-
ност на този тип разплащателен
инструмент. В същото време за
52% от анкетираните най-често
използван и предпочитан метод
за плащане е посредством карта
на ПОС терминал, а онези, кои-
то използват пари в брой,
съставляват 39%.

Едва 9% заявяват, че използ-
ват карта за покупки в Интер-
нет. Пазаруването на стоки е

Търпението на туроператорите се е
изчерпало и ако превеждането на Ко-
вид-помощите продължава да се бави,
не са изключени протести, обявиха от
Сружение “Бъдеще за туризма”, откъде-
то алармираха, че браншът е на ръба на
оцеляването. Очакваната от туропера-
торите финансова помощ от 51 млн. лв.,
с която приоритетно да върнат парите
на клиентите за провалените през мина-
лата година почивки, едва ли ще постъ-
пи по банковите им сметки през март. С
това се увеличава и безпокойството им,
че ще станат обект на съдебни дела от
потребители, които си търсят парите.

През март изтича 12-месечният гра-
тисен период за разплащането на първи-
те засегнати от пандемията туропера-
тори. Отсрочката бе дадена през про-
летта със закона за извънредното поло-
жение. Цяла година обаче браншът не
бе в състояние да възстанови дейност-
та си и остана почти без приходи. Но-
вото развитие на пандемията показва,
че това със сигурност няма да се случи
и в следващите три месеца.

Министерството на туризма едва в
началото на седмицата публикува на-
соките за кандидатстване за безвъзме-
здната помощ, което означава, че
стартът на процедурата ще бъде обя-
вен едва следващата седмица. Около
месец ще бъде срокът за подаване на
заявления, после още толкова за оцен-
ката им. Което означава, че пари ще
бъдат преведени едва през  април. По-
мощта от 51 млн. лв. бе отпусната през
декември от държавния бюджет, но
тежка бюрокрация бави достъпа до тях.
Първо трябваше да се мине през изра-
ботване на специална наредба за отпу-
скане на помощта, след това се чакаше
одобрение от Брюксел, после въвежда-
не на нова електронна платформа, чрез
която бизнесът да кандидатства.

Туроператорите недоумяват защо се
бавят и помощите по линия на НАП за
подкрепа на бизнесите, чиято дейност
бе временно прекратена с втория локда-
ун в края на ноември.

С 8,83% е нараснала онлайн търгови-
ята в България през миналата година на
годишна база. Общо за последните пет
години годишният ръст на този дигита-
лен сегмент в нашата страна е между
21% и 35%, показва проучване на Българ-
ската Е-комерс Асоциация (БЕА).Про-
гнозите сочат, че до три-четири години
търговията ще стане предимно мобилна.
Допитването сред потребителите показ-
ва, че проучванията за покупка в пове-
чето случаи започват през телефона, не-
зависимо дали поръчката се прави он-

Онлайн търговията у нас с ръст от 8,83% Туроператори
готови за протест

Потребителите залагат
на платежни карти без такси

България се сети да защитава
киселото мляко и сиренето
Досега гърците изкупуваха българска продукция, преопаковаха я и я продаваха в ЕС

основна операция, която потре-
бителите извършват с карта
(40%). На следващи позиции се
нареждат онези, които използ-
ват картата, за да заплащат би-
товите си сметки онлайн (26%)
и онези, които правят плащания
на курсове,  абонаменти и др.
от този вид (13%). Данните от
проведеното проучване също
така показват, че 53% от анке-
тираните използват дебитната
карта за теглене на суми в брой,
а плащанията на ПОС терминал
съставляват 34%. Най-голяма
популярност като масов финан-
сов продукт имат дебитните
карти (31%), следвани от разпла-
щателните сметки (23%), кредит-
ни карти (15%), депозити (11%)
и потребителски кредити (11%).

лайн, или от физическия магазин на
търговеца. Изводът е, че търговията в
близко бъдеще ще се слее - няма да има
граница между физическа и онлайн търго-
вия, а връзката ще я правят мобилните
устройства. Междувременно става ясно,
че според годишния доклад на E-commerce
Europe, обемът на B2C (бизнес към кра-
ен потребител) електронната търговия на
продукти и услуги в България през 2020
г. е надхвърлил 1,9 милиарда лева. Очак-
ванията за 2021 г. са тя да отбележи дву-
цифрен ръст на годишна база.

От информацията на БЕА се разбира,
че 60% от българите предпочитат нало-
жения платеж като най-предпочитан ме-
тоди за разплащане при онлайн покупки.
На второ място се нареждат кредитните
и дебитни карти с 32%, а на трето - бан-
ковите разплащания с 8%. За сравнение,
през 2018 г. същите показатели са били
съответно 70%, 20% и 5%. По данни на
БЕА през миналата година 75% от насе-
лението на България разполага с достъп
до интернет, като за сравнение през
2019 г. този показател е бил 71%.

След 14 години членство в
Евросъюза Бългрия се сети да
защитава родното кисело мляко
и бяло саламурено сирене. Ми-
нистерство на земеделието
съобщи, че най-сетне е изпрати-
ло Брюксел  заявления за впис-
ване на “Българско кисело мля-
ко” и “Българско бяло саламу-
рено сирене” като защитени на-
именования за произход (ЗНП)
в Европейския регистър на за-
щитените наименования за про-
изход и защитените географски
указания на земеделски продук-
ти и храни. Инициатор на защи-
тата е сдружение “Български
традиционни млечни продукти”.
Голямото закъснение идва след
нехайство на българските чи-
новници и заблудата на млеко-
преработвателния бранш, че
имат защита от българското па-
тентно ведомство. Част от
българските млекопреработва-
тели очакваха на пазара на ЕС

да продължават да важат защи-
тите им за наименованията
“българско кисело мляко”, “бяло
саламурено сирене”, “лютени-
ца” и др., които имат пред
българското патентно ведомст-
во. Но, реално тази защита за
общия пазар на ЕС се оказа, че
е отпаднала още през 2008 г. и
българските чиновници са без-
действали в първата година от

членството ни, през която са
могли автоматично да се проб-
ват да защитят съществуващите
на българския пазар наименова-
ния на традиционни продукти.

Вместо това до 2019 г. па-
тентното ведомство прилагаше
защита само за българския па-
зар в разрез с еврорегламентите
и затова си навлече наказателна
процедура от Брюксел. Про-

блемът лъсна през 2018 г., кога-
то в парламентарната икономи-
ческа комисия бяха внесени по-
правки в Закона за марките и
географските означения, с кои-
то се предлагаше заличаване на
националната защита за тези
продукти, за да не се стигне до
евросанкции. Именно, от аргу-
ментите на Брюксел стана ясно,
че България е могла до 12 месе-
ца след присъединяването си в
ЕС да защитава на пазара на ЕС
съществуващите национални ге-
ографски указания, но чиновни-
ците не са се възползвали от
този срок. Тогава лъсна и факта,
че защитата на патентното ве-
домство е важала само при спор
между български фирми, но не
и ако друга компания от ЕС
реши да продава у нас продукт
с име “българско кисело мляко”.
През всичките тези години и
българските млекопреработва-
тели не стартираха подобна

процедура за защита.
Препъникамък пред българ-

ската защита могат да се окажат
останалите страни-членки в ЕС.
Например, Гърция вече е защи-
тила своята “фета” и може да
възрази, че българското бяло са-
ламурено сирене е нейна разно-
видност. През годините българ-
ският млечен бранш многократ-
но се оплаква, че гърците изку-
пуват готово българско сирене
от Южна България, преопако-
ват го като фета и го продават в
ЕС. Твърдеше се дори, че такова
сирене стига чак до далечна Ав-
стралия. “Странджански манов
мед” - “Манов мед от Странд-
жа” бе първият български про-
дукт със Защитено наименова-
ние за произход. По отношение
на вината, на европейско ниво
са регистрирани 54 български
вина - 52 със защитено наиме-
нование за произход и 2 със
защитено географско указание.
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Русия призова Съвета на Европа да реагира
на посегателството срещу свободата на словото

Зеленски закри три
опозиционни телевизии

СНИМКА БГНЕС

Жителите на Янгон, столицата на Мианма, са се струпали пред магазин за злато, пред който
патрулира полицай след извършения в страната преврат. Военните освободиха задържаните
400 души, но не и Аун Сан Су Чжи и ръководството на управляващата преди партия
Национална лига за демокрация. Военната върхушка обяви създаването на Държавен административен
съвет, който ще управляваща страната до насрочването на нови избори след една година

СНИМКА БГНЕС

Пожарникари работят
на мястото, където стана
авария на газопровод в
мексиканската столица.
От експлозията са ранени
8 души, има и материални щети

НАКРАТКО

Сърбия разчита
на Макрон за Косово

Скопие подозира Берлин
в подкрепа на София

Украинският президент Владимир Зе-
ленски даде ход на решението на Съвета
на национална сигурност и отбрана за
закриването на украинските телевизии “11
Украйна”, “NewsOne” и ZIK за срок от 5
години, те са собственост на депутата от
парламентарната партия “Опозиционна
платформа-За живота” Тарас Козак.

“Не на пропагандата, финансирана от
страната-агресор, която подкопава пътя
на Украйна към ЕС и евроатлантическа-
та интеграция. Борбата за независимост
е борба в информационната война за
истината и европейските ценности”, на-
писа Зеленски в “Туитър”, цитиран от
ТАСС. Постът му бе публикуван само
на английски език, без превод на украин-
ски, който е държавният език. В социал-
ните медии твърдят, че по този начин
Зеленски се опитва по-добре да поясни

действията си пред Запада.
Санкциите срещу телевизиите включ-

ват блокиране на активите, ограничаване
на търговските операции, предотвратя-
ване износа на капитали извън Украйна,
спиране на изпълнението на икономиче-
ски и финансови задължения към тях,
анулиране или преустановяване на ли-
цензите и другите разрешителни. Голяма
част от украинските оператори изключи-
ха трите телевизии от своята програмна
схема, а останалите не излъчват сигнала
им. Сега желаещите да ги гледат могат да
го направят единствено през Ютюб.

В отговор “Опозиционна платформа-
За живота” задейства процедурата за
импийчмънт на Зеленски. От трибуната
на парламента съпредседателят на пар-
тията Вадим Рабинович обвини Зелен-
ски, че е “е ударил в сърцето демокраци-

ята и свободата на словото” и е поставил
под заплаха съществуването на демокра-
тична и независима Украйна,

Постоянното представителство на
Русия към Съвета на Европа (СЕ) при-
зова организацията да реагира на ука-
за на Зеленски. Изявлението е публи-
кувано на страницата на руското дип-
ломатическо представителство в “Ту-
итър”, съобщи ТАСС.

Според председателя на комисията по
международни въпроси в Съвета на фе-
дерацията Константин Косачов, указът
на Зеленски е нарушение на задължени-
ята на Киев пред ОССЕ и Съвета на
Европа относно свободата на словото и
медиите. От времето на “майдана” в тази
посока “не се е променило нищо, незави-
симо от новите лица в ръководството на
страната”, подчерта той.

Френският президент
Еманюел Макрон демонст-
рира личен интерес към
въпроса за Косово и според
анализаторите той би могъл
да изиграе ключова роля за
разрешаването му начин,
който отчита сръбските ин-
тереси, пише белградският
в. “Курир” по повод
завършилото посещение на
сръбския му колега Алек-
сандър Вучич в Париж.

След отличните отноше-
ния, които Вучич установи
с Макрон и съобщението на
френския президент, че ще
се “ангажира допълнител-
но” за разрешаването на ко-
совския проблем, шансове-
те за зачитане на сръбските

интереси са се увеличили,
твърдят събеседниците на
изданието. Според сръбския
външен министър Никола
Селакович посещението е от
голямо значение, след като
Макрон се превръща в
бъдещия лидер на страните
от ЕС. На въпрос на теле-
визия “Първа” министърът
отвърна, че Макрон заедно
с германеца Армин Лашет
ще направян много за офор-
мянето на бъдещия път на
Европа на световната поли-
тическа сцена.

ДУМА припомня, че
Армин Лашет е новия лидер
на ХДС, очаква се да насле-
ди Ангела Меркел на канц-
лерския пост.

Турски полицаи
като мигранти

Гръцката брегова охрана задържа
до остров Пелопонес рибарско кораб-
че с 65 човека на борда, съобщават
местните медии. 35 от тях са миг-
ранти от Афганистан и Ирак, които
се опитвали да стигнат до Италия.
В корабчето обаче имало и 20 турски
полицаи, членове на нелегалната
Кюрдска работническа партия (ПКК),
университетски преподавател, кюрд-
ски депутат и журналист. Те обяс-
нили на властите, че бягат от Тур-
ция, за да не бъдат арестувани.

Ново земетресение
в Хърватия

Трус от 3,2 степен по Рихтер
беше регистрирано край хърват-
ския град Петриня. Петриня беше
в центъра на силно земетресение -
6,2 по Рихтер, на 29 декември, при
което загинаха 7 души, а 350 семей-
ства останаха без дом.

Говорителката на Белия
дом призна грешка

Президентската говорителка
Джен Псаки призна, че не знае раз-
ликата между космическите сили
“Спейс форс”, създадени през 2019 г.,
и подразделението “Еър форс уан” за
въздушния транспорт на президента
и висши членове от администраци-
ята, съобщи “Политико”. “Спейс
форс” е съвременен самолет”, каза
тя, явно подведена от предишен
въпрос, в който ставаше дума за
цвета на президентския самолет. Тя
призна, че не знае кой е “Спейс форс”,
но ще се постарае да изясни.

Съдия застрелян
в Афганистан
на път за работа

Афганистански съдия беше за-
стрелян от засада в източния град
Джалалабад в сряда, съобщи поли-
цията. Това е третият съдебен
служител, убит за по-малко от
месец. Той бе ликвидиран, докато
е отивал на работа с триколесен
мотор. Целенасочените убийства с
бомби или стрелба от преминава-
щи превозни средства са станали
предпочитана тактика на талиба-
ните. Техен представител съобщи,
че атаките ще продължат, докато
чуждестранни войски не се изтег-
лят от Афганистан до май 2021 г.,
както е договорено със САЩ.

Обвинение срещу Гер-
мания заради подкрепата й
за страната ни в спора със
РС Македония отправи
Тито Петковски, лидер на
отцепилата се през 2005 г.
от СДСМ Нова социалде-
мократическа партия и ко-
алиционен партньор в пра-
вителството на премиера
Зоран Заев.  Според него
софийското вето всъщност
е свършило “мръсната ра-
бота” на по-големите чле-
нове в ЕС.

В разговор с изданието
“Слободен печат” Петков-
ски потвърди позицията
си, че не е толкова изнена-
дан от българското обще-
ство, а от отношението на

страните-членки към Се-
верна Македония, към раз-
ширяването на ЕС и осо-
бено от позицията на Гер-
мания.

“Вмъквайки думите
“фалшифицирана история” в
диалога, Германия извърши
диверсия в процеса на пре-
говори на Северна Македо-
ния с ЕС и направи членст-
вото ни в ЕС невъзможна
мисия. Разбрах този ход на
Германия като опит да се
осигури на България това,
което тя загуби през Втора-
та световна война”, комен-
тира лидерът на НСДП. Той
добави, че страната му има
силната подкрепа на Чехия
и Словакия.
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САЩ не търсят ядрен кон-
фликт с Русия или с Китай,
заяви помощник министъра
на отбраната Джон Кърби.
“Ръководителят на Пентаго-
на определено разглежда
възможностите и модерниза-
цията на ядрените сили като
приоритет. Той също така
каза, че не искаме ескалация
от този мащаб”, заяви Кърби.
Според него Лойд Остин се
ангажира да проведе преглед
на ядрената политика, “за да
разбере по-добре състояние-
то на властта, модернизация-
та, иновациите и нуждите от
научни изследвания”, съобщи
ТАСС.  “Мисля, че той спо-

Пентагона: Не търсим ядрен
конфликт с Русия или Китай
В същото време САЩ възприемат двете страни като заплахи, изискващи съответен отговор

деля загрижеността на адми-
рал Ричард, че тези способ-
ности са важни”, добави
Кърби.

“Китай е нарастващо пре-
дизвикателство, Русия е запла-
ха на много фронтове. Ми-
нистърът приема това сери-
озно”, каза той.

На въпрос дали е възмож-
но да се сравни настоящото
напрежение между ядрените
сили с кубинската ракетна
криза, говорителят на Пента-
гона отговори: “Министърът
на отбраната вижда Китай
като най-голямото предизви-
кателство...Но никой не иска
конфликт в такъв мащаб. Ра-

ботата на министъра е да пре-
дотврати такъв конфликт”,
каза Кърби.

Заместник-министърът на
външните работи на Русия
Сергей Рябков заяви на 28
януари, че в диалога си със
САЩ Русия ще се опита да
спре засилващата се във Ва-
шингтон тенденция по отно-
шение на използването на яд-
рено оръжие. Според Рябков
ограничената ядрена война е
невъзможна, защото по един
или друг начин “това е сцена-
рий на Страшния съд”.

В същото време номини-
раната за зам.-министър на
отбраната на САЩ Катлийн

Хикс каза в отговори до Се-
ната, че американската адми-
нистрация ще коригира На-
ционалната отбранителна
стратегия и ядрената доктри-
на, обнародвана през 2018 г.
Специално предизвикателст-
во за въоръжените сили на
САЩ е “продължаващата во-
енна модернизация на въоръ-
жените сили в Китай и дест-
руктивна Русия”- По думите
й САЩ си поставят за цел
“ефективното възпиране” на
тези страни. Тя смята също,
че “не е в интерес на САЩ и
техните съюзници да гледат
как Русия и Китай увелича-
ват ядрените си арсенали”.

Групата на социалистите и демокра-
тите в Европарламента иска среща с ли-
дерката на ЕК Урсула фон дер Лайен
заради доставките на ваксини. Социалис-
тите настояват ЕК с всички средства да
принуди фармацевтичните компании да
спазват ангажиментите си. Те припомнят
инвестираните във ваксините на 2.7 млрд.
евро от бюджета на ЕС.

Междувременно здравните власти в
Белгия, Франция, Швеция, Финландия
съобщиха, че ваксината на “АстраЗене-
ка” няма да се използва при възрастните
групи над 55 Г. заради недостатъчно дан-
ни за нейната ефективност. Германия и
Австрия по-рано също наложиха таван
до 65 г.

Сп. “Шпигел” написа, че Фон дер Лай-
ен е отворена за одобрение на руската
ваксина. Френският президент Еманюел
Макрон заяви, че ако руската ваксина
“Спутник V” бъде одобрена за употреба
в ЕС, Париж ще се възползва, защото
въпросът е научен, не политически. Ма-
крон съобщи, че е изпратил учени в Ру-
сия да разговарят с производителите.

Социалисти искат
обяснения от Лайен

СНИМКА БГНЕС

Жители на южнокорейската столица Суел протестират край американското
посолството срещу политиката на страната им и на САЩ в североизтонна Азия.
Те настояват да бъде разформировано съвместното им командване, отговарящо
за положението на Корейския полуостров и прилежащия регион

“Ако бъда утвърдена, ще на-
правя преглед на засекретени-
те оценки на ядрените запла-
хи, включително от Русия и
Китай в качеството им на
предпоставки за всеобхватен
преглед на ядрената доктри-
на на САЩ”, добави Хикс.

Екипът на Джо Байдън
обмисля да върне САЩ към
Договора за открито небе, но
смята, че Русия не спазва
напълно разпоредбите на
това споразумение. Това обя-
ви ръководителят на прес-
службата на Държавния де-
партамент на САЩ Нед
Прайс. САЩ се оттеглиха от
договора през ноември.

Италианският президент Серджо Матарела ще
повери формирането на правителство на бившия
председател на Европейската централна банка
(ЕЦБ) Марио Драги, след като номинираният от
него председател на долната камара на парламента
Роберто Фицо върна мандата, без да може да съста-
ви кабинет. Италианското правителство подаде ос-
тавка, след като се оттегли един от малките коали-
ционни партньори “Жива Италия” на бившия пре-
миер Матео Ренци.

Матарела обяви, че възможностите са експерт-
но правителство или нови избори, но последните
няма да са добро решение в условия на пандемия.

Предстои Драги да проведе консултации с пар-
ламентарните партии. Дясноцентристката опози-
ция, включително партиите “Лига” и “Напред, Ита-
лия” вече подкрепиха избора на Драги. Управлява-
щите от “Движение 5 звезди” обаче засега го
отхвърлят като “представител на световния финан-
сов елит”.

Драги ще сглобява
правителство на Италия

САЩ за пръв сигна-
лизираха за готовност за
диалог по отказ от санк-
циите срещу руския “Се-
верен поток-2” при усло-
вието, че Германия пред-
стави пакет от предложе-
ния, които ще отстранят
опасенията на Вашинг-
тон по проекта. Това
съобщи в. “Хандел-
сблат”, позовавайки се на
правителствен източник в
САЩ. Както пояснява ве-
стникът, американската
страна иска да бъде спря-
на експлоатацията на га-
зопровода, ако бъдат
съкратени руските тран-
зитни доставки през Ук-
райна, да се обсъди отно-

во споразумение за тран-
зит на руски газ през
тръбопроводната система
на Украйна, за да се създа-
дат изгодни за Украйна ус-
ловия, увеличаване мощ-
ностите на газовите хра-
нилища в Украйна, а също
Германия да помогне на
Украйна в разширяването
на инфраструктурата по
транзита на водород. Цел-
та е Киев да стане важен
играч на енергопазара и да
се намали зависимостта на
Европа от Русия.

Клаус Ернст, шеф на
комитета по икономика и
енергетика в Бундестага,
окачестви идеята на САЩ
като неприемлива.

САЩ с условия към Берлин
за „Северен поток-2”

Френски съд постано-
ви, че държавата е отго-
ворна заради бездействи-
ето по намаляване на по-
следиците от климатични-
те промени. Така магист-
ратите отсъдиха победа
на четири неправителст-
вени организации, които
заведоха иск, подкрепен
от над 2 млн. граждани,
предаде АФП.

Административният
съд в Париж реши, че без-
действието на държавата
е причинило екологични
щети, но заяви, че ще са
необходими още два ме-
сеца, за да реши дали е
необходимо правителст-

Френски съд осъди
държавата за климата

вото на президента Ема-
нюел Макрон да бъде
принудено да предприеме
стъпки за по-нататъшно
намаляване на емисиите.

Зад иска стоят френ-
ските подразделения на
международните форма-
ции “Оксфам”, “Грийн-
пийс” и още две органи-
зации, според които
френските власти не са
предприели достатъчно
вътрешни мерки за огра-
ничаване на СО2 емисии-
те. Франция не успя да
постигни националните
си цели по Парижкото
споразумение за климата
от 2015 г.
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СВЕТОВЕН ДЕН ЗА БОРБА С РАКА. Решение

за отбелязването му се
съдържа в Парижката
харта срещу рака, приета
на 4 февруари 2000 г. по
време на Първата светов-
на среща за борба с рака в новото хилядолетие.

1815 - РАЖДА СЕ ЙОСИП ЮРАЙ ЩРОСМАЙ-
ЕР, ХЪРВАТСКИ ЕПИСКОП И ПОЛИТИЧЕСКИ
ДЕЕЦ (УМИРА 1905 Г.).
Доктор по богословие и
философски науки, член на
Българското книжовно
дружество (дн. БАН)
(1884). Издава сборника
“Български народни песни”
на братя Миладинови.

1855 - В ХАСКОВО СЕ РАЖДА АСЕН ЗЛАТА-
РОВ, УЧЕН (УМИРА 1936 Г.).
Завършва образованието си в
Женева, специализира в Мюнхен.
Основоположник на биохимията
у нас. Изследва състава, калорич-
ността и начина на приготвяне
на храните от българската на-
ционална кухня. Професор в СУ,
председател на Съюза на химиците в България.

1872 - РАЖДА СЕ ГОЦЕ ДЕЛЧЕВ, РЕВОЛЮ-
ЦИОНЕР (УМИРА 1903 Г.). Идео-
лог и организатор на ВМОРО. По
примера на Левски изгражда мре-
жа от революционни комитети.
Създава четническия институт на
ВМОРО в Княжество България.
Загива в сражение с турски аскер.

1894 - УМИРА АДОЛФ САКС, БЕЛГИЙСКИ
ИЗОБРЕТАТЕЛ (Р. 1814 Г.).
Майстор на музикални инст-
рументи. Има редица изобре-
тения, свързани с тях, но най-
голямото му постижение, с
което остава в историята, е
инструментът, носещ неговото име - саксо-
фонът. Той е патентован през 1846 г. С времето
придобива известност и през 1867 г. Адолф Сакс
получава преподавателско място в Парижката
консерватория. Продължава да прави нови ин-
струменти до края на живота си.

1934 - РАЖДА СЕ ПЕТЪР ЧЕРНЕВ, АКТЬОР
(УМИРА 1993 Г.). Играе във фил-
мите “Русият и Гугутката” (Ру-
сият), “С пагоните на дявола”
(Калинов), “На всеки километър”
(на снимката вдясно, заедно с
Григор Вачков), “С особено мне-
ние”, “Дъщерите на началника”, “На живот и
смърт”, “Синята безпределност”, “Изгори, за да
светиш”, “Тайфуни с нежни имена”, “По дирята
на безследно изчезналите”, “Капитан Петко вой-
вода”, “Ударът”, “Завъртете всички сфери”,
“Денят не си личи по заранта” (Емил Боев) и др.

1997 - БСП СЕ ОТКАЗВА ОТ МАНДАТА ЗА
СЪСТАВЯНЕ НА ПРАВИТЕЛСТВО. На тази дата
излъченият от социалис-
тите за премиер Николай
Добрев, който на 28 януа-
ри с.г. получава мандат за
съставяне на ново прави-
телство, и тогавашният
лидер на БСП Георги Първанов се срещат с пре-
зидента Петър Стоянов, за да заявят отказа на
БСП да състави кабинет. Подписано е споразу-
мение между политическите сили за предсрочни
парламентарни избори през април 1997 г.

2006 - УМИРА ПАВЕЛ МАТЕВ, ПОЕТ (Р. 1924
Г.). Публикува от 1946 г. Автор е на
десетки стихосбирки, сред които
“Време, родина, любов”, “Внезапни
паузи”, “Сърдечни затишия”, “Ти сън
ли си. Любовна лирика” и др. Негови
стихове са текстове на шлагери на
любовната естрадна песен.

И какво от това?

Изплащане на необос-
новани комисиони на
свързаните дружества,
необосновано високи
разходи за мениджърски
и консултантски услуги,
които не са отразени във
финансовите резултати,
по-малко разходи за на-
маляване на технологич-
ните загуби по мрежата.
Общо са установени
2690 нарушения, повече-
то от които са свързани с

подмяната на електроме-
рите и отчитането на
консумираната електрое-
нергия. Това са основни-
те изводи в доклад на
Комисията за енергийно
и водно регулиране от
предишни проверки на
електроразпределителни-
те дружества у нас. Сега
предстоят нови, планови
и по график. Проверките
на дружествата ще бъдат
с тематична насоченост и
свързани с проблеми, за
които в КЕВР са постъ-
пили значителен брой
жалби и сигнали - грешки
при отчитане и фактури-
ране за консумираната
електрическа енергия, ка-
чество на доставяната
електроенергия, начисля-
ване на корекционни
сметки, отказ за присъе-
диняване.

КЕВР ще проверява и
изпълнението на инвести-

ционните програми на
ЕРП-тата. След като я
побъркаха от проверки
през миналата година,
този път “Топлофикация
София” е оставена на
мира, за сметка на топло-
фикационни дружества в
страната. Оператори от
ВиК сектора също ще
бъдат подложени на регу-
латорен контрол. И какво
от това?

Въпросът е доколко
той е ефективен и поле-
зен за крайните потреби-
тели на тези жизненоваж-
ни комунални услуги.
Явно не много, щом те-
мите за проверка са едни
и същи. Досегашните ре-
зултати от контрола не
дават особени поводи за
оптимизъм. Събития от
миналата година около ак-
туалната и в момента
тема за цената на природ-
ния газ и произтичащата

от нея цена на топлоенер-
гията показаха нещо, кое-
то отдавна знаем - че в
тези сектори всичко е
пълна мъгла.

И досега човек тряб-
ваше да е магистър по
математика, за да успее да
се ориентира в сметките
за ток, вода и парно и да
разбере за какво колко
плаща. Тук мисията е поч-
ти невъзможна. При оп-
ределянето на цените на
тези услуги отсъства
какъвто и да е баланс
между интересите на до-
ставчиците на услугата и
потребителите. Топлофи-
кациите например ти-
хомълком увеличиха със
7% разходите си за тех-
нологични загуби, които
ще отразят в сметките ни.
Явно КЕВР, която уж е
призвана да защитава ин-
тересите на хората, неви-
наги е на своя пост.

Евгени ГАВРИЛОВ

АНАТОЛИЙ СТАНКУЛОВ

Полудяха

По всичко изглежда, че
ГЕРБ отсега започва без-
милостна президентска
кампания “анти Радев”,
независимо че се задават
парламентарни избори.
Битката е на живот и
смърт, след като човекът с
най-висок рейтинг в
държавата успя да пробие
системата им и да наст-

рои всички срещу омраз-
ното безконтролно ста-
тукво на крадливото им
12-годишно управление.

Скандалът с джипове-
те на МВР и ОЛАФ е
само претекст, но дори
тук Борисов и обкръже-
нието му издишат в опи-
та да се изкарат “света
вода ненапита”. На 7
октомври 2018 г. на пищ-
на церемония с водосвет
Той тества един от нови-
те 341 джипа за МВР, за
които ОЛАФ днес
твърди, че има измама.
През февруари 2018 г.
правителството на ГЕРБ
подписва договора за ав-
томобилите, въпреки
препоръка на ЕК, че
може да последват санк-
ции. Има дори допълне-
ние и анекс към догово-

ра за доставка на табле-
ти. Днес ГЕРБ тръбят, че
нямат нищо общо и есте-
ствено... Радев е виновен!

Договорът на МВР за
покупка на джипове, кой-
то според ОЛАФ съдър-
жа достатъчно основания
за прокурорско разслед-
ване, ясно е записан в
регистъра на обществе-
ните поръчки на 20 март
2018 г. - година след слу-
жебното правителство,
сформирано от президен-
та Радев. Сделката е зало-
жена от кабинета “Бори-
сов 2” с министър Румя-
на Бъчварова и е
завършена при “Борисов
3” с министър Валентин
Радев. Променени ли са
условията по време на
служебния кабинет и
защо, както се твърди -

нека се изяснява. Да се
правиш на светица в тази
ситуация е долно и непо-
чтено. Меко казано.

Не им е обаче про-
блемът в Пламен Узунов
и в тези джипове. Дала-
верите и кражбите са
визитна картичка на това
управление. Проблемът
им се казва Румен Радев
и целта е да бъде оплют
и смачкан по всички
възможни линии.

Нима е случайна по-
явата и на Георги Първа-
нов точно сега с “про-
грамни интервюта”, с
които оправдава това, че
Борисов политически е
“изпрал” миналото си,
оправдава и охулването
на Радев? Всеки има гла-
ва на раменете си и може
да прецени.

Валентин ГЕОРГИЕВ

КАРИКАТУРА НА ДЕНЯ
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нас. Но нашите тютюнджии, водени от гениалния бизнесмен
Димитър Ядков, не се предават и се борят с всички сили, за
да успеят, защото според тях тютюнът е локомотивът на
българската икономика. Оказва се, че имат мощен поддръжник,
който решава и най-острите им проблеми. Това е първият на
социалистическата ни държава тогава - Тодор Живков.
В тютюневия отрасъл работят някои от най-добрите наши
специалисти, които не само използват, но и доразвиват по-
стиженията на западните фирми, и то в електрониката на
тютюнопроизводството и производството на цигари, която
е тяхната запазена територия. Прочетете по-долу разказа на
генералния директор на “Булгартабак” - разбира се, ако
темата ви е интересна.

“Булгартабак” бе една от най-мощните
компании не само в България, но и в све-
та. Навремето тя мери ръст и побеждава
в износа на цигари най-големите тютю-
неви концерни - американските. Но меж-
ду тях не се вихри война, те установяват
сътрудничество, което е полезно и за две-
те страни. И най-важното - то е с поглед
към бъдещето.
В публикацията днес става дума не само
за успехите на “Булгартабак”, но и за
битката, която води ръководството му, и с
чужди, но и със свои, най-вече с българ-
ската бюрокрация на високо ниво. Иконо-
мическата система като цяло понякога
спъва развитието на тютюневия отрасъл у

Подготви
Христо ГЕОРГИЕВ

На стр. 11

Из “ТОДОР ЖИВКОВ
СРЕД ТЮТЮНИТЕ”

Бяхме приятно изненадани,
когато ни съобщиха, че при
предстоящото посещение на
държавния глава в Пловдивски
окръг един ден е предвиден по
проблемите на Булгартабак.
Тодор Живков искал лично да
види някои от нещата, които
правим по програмата, утвърде-
на от комисията “За сътрудни-
чество и коопериране с разви-
тите капиталистически страни”,
на която той бе председател.
Както и за онова, което правим
за повишаване качеството и
ефективността. Ние предло-
жихме да се посети ТКЗС “Бен-
ковски”, където втора година се
отглежда тютюн “Вирджиния”,
съвместно с американската
компания Юнивърсил лийф и с
машини от Канада на фирмата
Балтис; да се види експеримен-
талният цех за електронна сор-
тировка на ориенталски тютю-
ни, изграден със съдействието
на Сокотаб, по проект на АМВ,
фирми от САЩ; както и цеха
за производство на цигари
“Марлборо”, по лиценз на Фи-
лип Морис...

... И така, на 15 юли сутрин-
та, в определения час, бях на
софийското летище. Малко след
това пристигна Тодор Живков...
И така в разговори за това оно-
ва кацнахме на летището край
Пловдив, където чакаше Дража
Вълчева, тогава първи секретар
на окръжния комитет.

Без да губим време, заминах-
ме направо за експерименталния
блок с “Вирджиния” в района
на с. Бенковски. Картината рад-
ваше окото - в редове, сякаш
правени като под конец, тютю-
невите посеви бяха във фаза на
мощен растеж, с богата листна
маса, с големина необичайна за
традиционните ни представи,
особено за тези, които не бяха
виждали такива типове тютюни.
Встрани бе изложена техноло-
гичната линия Балтис, с която
се отглеждаше посевът: прикач-
ни машини за разсаждане, око-
паване, за премахване на съцве-
тията, за пръскане, както и за
возене на жените “бабовози”,

Живков и проблемите
на тютюна

“Булгартабак”, спомени, Димитър Ядков, изд.
“Сибия”, 2003 г.

както ги нарекохме по-късно. До
тях бе показано и нещо ново,
дело на инж. Каркаличев от Ин-
ститута за тютюна. Към трак-
тор “Беларус” бяха окачени раз-
садо-посадъчни окопаващи ма-
шини, вместо двуредови - чети-
риредови, с два пъти по-висока
производителност.

... Председателят сподели, че
са получили още през първата
година над 200 кг добив, 70%
първа класа. Тютюнът се преда-
ва на сухо, а не на зелено, както
по-рано. Сега с 4-те комплекта
машини 11 жени и един механи-
затор засаждат и отглеждат 4
пъти по-голяма площ. Заплаща-
нето е двойно по-високо, а и об-
щият доход значително по-го-
лям. Новата технология без-
спорно не търпи компромиси,
тя изисква друга дисциплина.
Иначе, с тази механизация
трудът на жените е значително
по-лек.

Поставиха се доста въпро-
си, някои от тях към инж. Кар-
каличев от ИТТИ, който пред-
стави разработената от него
наша технологична линия, поч-
ти два пъти по-производителна.
Накрая Тодор Живков поздрави
бригадата, председателя и дру-
гите с постигнатите резултати и
заяви: “Това е пътят. Трябва да
се учим от всеки опит, щом той
е по-добър от нашия, какъвто в
случая е американският...”

Следващият обект бе цехът
за електронна сортировка в ТК
“Пловдив”. Тук ни чакаше
екипът, занимаващ се с този
експеримент, ръководен от
проф. Любен Гюзелев, декан на
ВИХВП (Висш институт по
хранително-вкусова промишле-
ност - б. Хр. Г.). Той изложи
подробно принципите на тази
технология. При досегашната
механизирана сортировка ра-
ботничките разпределят тради-
ционно тютюневите листа на
лентите по качество. Както ги
виждат очите им. При електрон-
ната - това става автоматично.
Фотоклетките извършват сорти-
ровка по цвета на листата...
Вместо сортировачки - елек-
тронни глави. Този начин се
прилагаше в САЩ от две годи-

ни, но при едролистните тютю-
ни... А при ориенталския това
бе първият експеримент. Капа-
цитетът според проекта е 4000
тона. На двете линии са монти-
рани 6 електронни глави. Тук са
заети 117 души срещу 320 при
механизираната и 774 при
ръчната сортировка, която все
още съществуваше в някои от
цеховете. Производителността
на труда е съответно около три
и 6 пъти по-висока...

Почувствахме, че гостите са
силно впечатлени от това, което
виждаха с очите си... Проф. Гю-
зелев разказа, че с приетата про-
грама №4 на обединението (на
която той бе ръководител) се
предвиждат на първо време да
заработят още два такива цеха в
Пазарджик и Благоевград, но с
български електронни глави,
дело на Института по електро-
ника. Вече са използвани първи-
те образци, наречени “Делта
хром”, едно изключително пости-
жение на българската електро-
ника. Това съобщение бе друго-
то, което приятно изненада гос-
тите и те поискаха повече ин-
формация. Ще допълня още тук,
че и този проект се осъществи.

В следващия цех обстанов-
ката бе също работна. Машини-
те бълваха новите лицензионни
цигари “Марлборо”... Един про-
цес високо механизиран... Разяс-
ненията тук направи зам. гене-
ралният директор Едуард Язад-
жан, като ръководител на про-
грама 6. Той изтъкна, че цигаре-
ната и пълначната машини, кои-
то виждаме, са доставени от
“Филип Морис”... С лицензион-
ните договори, а те са вече 3,
ние усвояваме технологията на
западните компании... Наши спе-
циалисти бяха изпратени на
обучение за по един месец в три
западни фабрики...

След разглеждане на цеха
бяха поднесени за пробване от
новите цигари и по чашка кафе
в специално подготвен кът. “За-
пазете това в тайна, каза на шега
Първият, да не се разчуе, че сме
пушили в работно време” и се

разсмя... “Молодци”, изрече на-
края възбудено.

Заключителната среща се
състоя в резиденция Кричим, в
ограничен състав... Бях се под-
готвил освен отчет за изпълне-
нието на новите инициативи...
да изложа и проблемите на за
тютюневото стопанство за пе-
риода 1976/1980 г. Защото та-
кива срещи не стават всеки ден...

Ето някои моменти от на-
правеното тогава изложение...
Сега малка България е на 7
място по производство на тю-
тюн след САЩ, Китай, Индия,
Япония, Бразилия и Турция...
За изминалите 10-15 години у
нас се разви цигарена проми-
шленост с темпове, непознати
в световната практика. Заех-
ме 11-то място в света, над-
минавайки всички съседни
страни, а по износ сме на
първо място дори пред САЩ.
Няма друг отрасъл в светов-
ната икономика, в който
България да заема такова мя-
сто, както тютюневия. В за-
ключение подчертах, че два са
факторите за това. От една
страна големият съветски па-
зар, и другият, че ни се отдаде
възможност да черпим от най-
добрите постижения на амери-
канските тютюневи компа-
нии. Широкото отваряне към
световния опит бе новото важ-
но начало в нашата сегашна и
бъдеща работа...

В тази връзка споделих доста
откровено за бюрократичните
трудности, с които се сблъсква-
ме, за това, че са нужни по-голе-
ми права на стопанските орга-
низации, след като тяхна е отго-
ворността за развитието им. И
че въпросите за модернизация и
реконструкция намират най-
трудно подкрепа. Нещата се ре-
шават най-често от органи и
хора, които не са отговорни,
даже не познават проблемите.

Неочаквано за нас Тодор
Живков постави няколко въп-
роса:

- Как си обясняваме интере-
са и готовността на американ-

ските тютюневи компании за
сътрудничество?

- Кажете нещо за “триъгълни-
ка”, какво конкретно имате
предвид?

- Шестте набелязани програ-
ми реални ли са и къде и в какво
са точно трудностите?

По първия въпрос изразих
мнението си, че в основата са
интересите. Мечтата на амери-
канските компании е Съветски-
ят съюз, който за тях е затворен
сега. Те смятат, че може чрез
Булгартабак, който е на този
пазар, в перспектива и те да се
настанят там.

На втория въпрос споделих,
че ние виждаме Булгартабак като
търговско-промишлено предпри-
ятие. Като обединение под едно
ръководство, в една структура да
бъде целият възпроизводствен
процес - наука, производство,
търговия. Това е равностранния
триъгълник... Най-важното е, че
производството трябва да служи
на пазара, а науката - на произ-
водството...

По третия въпрос имах
възможност да обоснова по-по-
дробно нуждата от инвестиции
за всяка програма и че стре-
межът ни е да усвоим всичко,
което може, ползвайки чужд
опит и модели, и да внесем само
това, без което не можем... Не
пропуснах да споделя и трудно-
стите около строежа на админи-
стративната ни сграда.

Накрая Дража Вълчева по-
стави болния, според нея, за
Пловдив въпрос - изместване на
тютюневия комбинат на нова
площадка. Ние знаехме че без
тази “засечка” няма да се мине и
се бяхме подготвили. Изчисле-
нията показваха, че това “изме-
стване” ще струва най-малко 70
милиона долара, колкото са ин-
вестициите за разработените
програми. Това значи да се за-
мрази всичко предвидено. Казах-
ме, че ако се осигурят допълни-
телни средства, ние сме готови
да се заемем и с това.

Тодор Живков сред делегати от тютюневата промишленост, XI конгрес на БКП, 1976 г.



ПОЗИЦИЯ
ЧЕТВЪРТЪК
4 ФЕВРУАРИ 11
2021

От стр. 10

Покрай кризата с вак-
сините управляващата
партия ГЕРБ узря за нов
бранд: Граждани за Ев-
тино Разболяване на
Българите. Ясно е, недо-
стигът на ваксини е об-
щоевропейски проблем.
Както обясниха шефката
на Еврокомисията Урсу-
ла фон дер Лайен и гер-
манската канцлерка Ан-
гела Меркел, недостигът
се дължи на забавянето,
което пък е породено от
по-дългия период за одо-
брение на ваксините, за
да бъде проверена мак-
симално тяхната ефек-
тивност. Приемаме го,
макар да има минуси в
подхода на ЕС, но сега
да си направим пас за тях.
Защо обаче в рамките на
този недостиг и на това
забавяне съседна Гърция
е ваксинирала през януа-
ри 370 000 свои гражда-
ни, което е със 70 000
повече от планираното
ниво. А през февруари
прогнозата е за три пъти
повече ваксинирани.
Защо Чехия е имунизи-
рала 266 631 свои жите-
ли, а Литва - 66 144. И в
същото време клетата ни
държава е ваксинирала
към 24 януари едва
26 119 българи? Вярно,
че това е повече от пуб-
ликата на футболните ни
дербита, но защо ако за
ЕС показателят на вакси-
ниране е 2,5, при нас той

Дори ваксините на
ГЕРБ носят зараза

Всички държави действат, у нас чакат накъде ще духне вятърът

Юри МИХАЛКОВ

е хилавите 0,4 на сто?
Да, ЕС е решил раз-

пределението на вакси-
ните да бъде квотно,
според броя на населени-
ето. Но защо тогава
2,8-милионна Литва е
предпазила над един път
повече свои жители от
7-милионната ни държа-
ва? Гърция и Чехия имат
повече население от нас,
но пък не чак толкова, че
да нарушат квотния
принцип с тези над 10
пъти повече ваксинира-
ни в сравнение с оскъди-

цата защитени българи.
И защо със своите 353
ваксинирани на 100 000
население кретаме на
последно място в ЕС?

Един от отговорите е,
че се опитват да ни леку-
ват Гражданите за Евти-
но Разболяване на Бълга-
рите. Нали уж мислят
пазарно, за стискане на
разходите във всяка сфе-
ра, дори за национално-
то здраве, та затова из-
браха за масовия вариант
най-евтината ваксина на
“АстраЗенека”. Впро-
чем, “гражданите” дъл-
жат отговор на твърде-
нията, че от Брюксел са
ги натискали да разнооб-
разят доставките с дру-
ги ваксини. Защо вече и
Брюксел, и Берлин са
склонни да одобрят рус-
ката ваксина, а у нас -
ни гък по въпроса?

Но се издъниха и с
избора си. Знаеше се, че
въпросната компания е
сключила договор с Ве-

ликобритания три месе-
ца преди ЕС, че заради
това Островът ще й е
приоритетен в изпълне-
нието на поръчките, а
това предполага появата
на проблеми в доставки-
те за ЕС. Както и се слу-
чи. Близо е до ума, че
производственият капа-
цитет на заводите на ком-
панията в Белгия и Ни-
дерландия няма да
издържат на многократ-
но нарасналите заявки и
може да се стигне до
спиране на доставките.
Както и стана. Сигурно

е могло да се разбере, че
въпросната ваксина е
спорна за хора над 60
години. Както също се
оказа. За всичко това оба-
че трябваше да се впрег-
нат дипломатическият
потенциал на държавата
(съответните посолства)
и политическият й потен-
циал във вид на контакти
и срещи. Според съобще-
нията израелският преми-
ер Бенямин Нетаняху 17
пъти се е обаждал на
шефа на “Пфайзер” зара-
ди доставките за страна-
та му. Кой от нашите уп-

равляващи се е обаждал
или е търсил среща с
ръководител на “Астра-
Зенека”? За всичко това
може да се впрегне и
българската медицинска
общност в Европа.
А защо не и разузнаване-
то, ако е съхранило су-
веренитет за такава дей-
ност. И всичко това мо-
жеше да стане, без да се
нарушава еврорегла-
ментът за ваксинирането.

Но явно нищо от
това не се е случило.
А междувременно реди-
ца държави забраниха
ваксината на “АстраЗе-
нека” за лица над 60 го-
дини. Програмата за вак-
синация на правителст-
вото е от типа “накъде-
то духне вятърът”. Иди-
отското е, че тя работи
за КОВИД-19. И очевид-
но изходът, който се
очертава, е на 4 април:
ще се ваксинираме от
заразата с бюлетините
срещу ГЕРБ.

Живков каза: “Ха, да не раз-
глеждаме този въпрос сега, за
друго се събрахме и сме много
доволни. Нека този въпрос ра-
зискваме по-нататък.”

Из “ДЪРЖАВНИЯТ ГЛА-
ВА КАЗА “ЧЕСТИТО”

Официалното откриване на
Благоевградската фабрика бе
насрочено за 21 юни 1985 г.
Тодор Живков преряза лентата и
плисна вода от медното менче,
изричайки високо: “Честито!”...

В разговорите и после на
състоялата се среща Първият
изрази възхищението си от това
модерно предприятие, от реда и
съвременната техника...

ПРЪСТ В РАНАТА. “Сега,
обърнах се към Живков, искам
да споделя защо толкова държах-
ме именно вие да откриете тази
фабрика, която работи вече 4
години, и оттогава се изплати
няколко пъти. Искахме не само
за това, че тя е най-добрата ни
фабрика, най-добрата и в соци-
алистическата общност..., но и
защото по някакво съвпадение
тук се кръстосаха остри проти-
воречия на времето ни, сблъсък
между консерватизма и новото...

... Без тази фабрика, без тех-
нологията, приложена тук, ние
не можеше да излезем на капи-
талистическия пазар. И тъкмо
това е най-голямото завоевание
на нашето тютюнево стопанст-
во. Беше наистина мечта преди
да изнесем 100-200 тона цигари
годишно извън страните на
СИВ, а сега месечно изнасяме
по 1000 тона. Български цигари
има не само в Иран, но и в Ирак,
Афганистан, Ливан, Тунис, Бе-
нин и др.

В центъра на това голя-
мо дело е тази фабрика. За-
едно с пускането й трябва-
ше да се усвоява и произ-
водството на новата цига-
ра “Азади”, с която за пръв
път излизахме на най-голе-
мия капиталистически па-
зар - иранския. Предстое-
ше ни остра борба с опит-
ни противници, а ние бях-
ме неопитни. Но колек-
тивът се справи успешно.
През изминалите 4 години
тук са произведени и про-
дадени 36 585 тона цигари
за 225 милиона долара.

... А сега на въпроса.
Ние искаме и занапред Бул-
гартабак да върви по този
път, а не да губи пазари.
Нашият изстрадан девиз е
“Има пазари - има Булгар-
табак”. Миналия понедел-
ник ние се върнахме от
Иран с нов договор за още
10 000 тона цигари; имаме
допълнително искане и от
Съветския съюз, нашия ос-
новен пазар. Обаче труд-
ностите идват от недости-
га на мощности. Вече про-
извеждаме над 90 000 тона, а
мощностите ни са за 80 000
тона. Четири години компенси-
раме с извънреден труд. Тук
сега смените са по 9 часа, рабо-
ти се във всички съботни дни и
по една смяна в неделните. И
всичко това е за извънпланова
продукция.

В стремежа да не изпуснем
пазара (за цигарите изпуснато-
то се счита за пропуснато зави-
наги) ние сме натоварили систе-
мата до такава степен, че ако не
решим без отлагане някои въпро-
си, могат да дойдат и неприятни

изненади. Ние знаем как да го
направим, имаме и средства, но
“ръцете ни са вързани”. Про-
блемите, които ни мъчат, идват
от държавата и по-точно от
Плановия комитет. Решение 167
на МС от 1980 г. ни предоста-
вяше възможности да действаме
по начин, близък до принципите
на саморегулираща се система.
Животът го потвърди, но бюро-
крацията го отрече... На практи-
ка става така: на входа не се
дава нищо, на изхода се взема
всичко...

Ето сега нашият конкретен

случай. Проектната мощ-
ност на фабриката е 15 000
тона, а е комплектована с
цигарени машини за 10 000
тона, колкото бяха плани-
раните средства. Усилията
ни да получим разрешение
“квота за внос”, за да
попълним и останала част
от 5000 тона, не дадоха ре-
зултат. И вече 4 години
този недостиг се компенси-
ра с извънреден труд. Но
въпреки значително по-ви-
сокото заплащане работни-
ците поставят въпроса - до
кога? Другият изход е да се
откажем от износа на тези
5000 тона, да се лиши и
държавата, и обединението
от така необходимата ва-
лута.

През април заедно с ди-
ректора Кирил Бучински
посетихме ГФР - завода,
който произвежда тези ма-
шини. Сега има ново поко-
ление, наричат ги протоси,
които комплектовани с ДЖ
- Ди на италианска фирма,
са три пъти по-производи-
телни. Може да ги доставят

веднага. Имаме и валута, изкара-
на от тази фабрика, и то много-
кратно повече, но няма разреше-
ние... Тези въпроси ние сме ги
поставяли пред всички инстан-
ции - никой не ги е оспорвал, но
и никой не ги е решавал...”

След изложението и от раз-
говора останах с впечатление-
то, че първият е изумен, че има
такива недомислия, противоре-
чащи на всякаква логика, такова
драстично разминаване - едно да
се говори, друго да се върши.
Видимо бяхме сложили пръст в
раната.

В заключение Живков благо-
дари за поканата да дойде и
открие фабриката, което му е
дало възможността да види та-
кова модерно успяващо пред-
приятие, да чуе за труда и твор-
чеството на работниците и кад-
рите, които мерят сили с най-
напреднали страни. “Е,
подхвърли той, чух и горчиви
истини, неща от които нашето
общество час по-скоро трябва
да се освободи. За да вървим
напред. А въпроса, който поста-
вяте..., считайте, че е решен. И
действайте!” Точно това ние
искахме.

ПЪРВОТО СВЕТОВНО
ПРИЗНАНИЕ

През ноември предстоеше
важно посещение в Япония. Две
бяха целите. Едната - да участ-
ваме в единадесетата Асамблея
на международната организация
по тютюна КОРЕСТА и да се
опитаме да защитим идеята след-
ващата асамблея през 1978 г. да
се проведе в България, каквото
предложение бяхме направили...
Участваха 484 делегати от 47
страни...

Най-голямата за нас награда
и удовлетворение естествено бе,
че конгресът единодушно прие
предложението - следващата 12
асамблея на КОРЕСТА да се
проведе в България. Другата
изненада, за която нито сме
предполагали, а най-малко очак-
вали, бе, че един двамата ново-
избрани членове в ръководния
съвет на КОРЕСТА, бе Димитър
Ядков, генералният директор на
Булгартабак, а другият бе г-н
Кълман - президент на Филип
Морис... Това наистина беше
голямо световно признание за
Булгартабак.

Димитър Ядков в Лондон, с
награда за “Булгартабак”, 1981 г.
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Инициативата на БСП за
предизборни консултации с
политически и обществени
организации намира широк
положителен отзвук. В про-
ведените досега дискусии се
лансират предложения, които
могат да намерят място в пре-
дизборната програма на БСП.

В съкратените срокове до
провеждането на изборите
не всички обществени орга-
низации, които споделят ле-
вите идеи, ще могат да офор-
мят и споделят своите пред-
ложения за предизборната
програма на БСП. Славян-
ското дружество в България
е готово да даде своя скро-
мен принос.

Славянското
дружество в България

е създадено на 4 декември
1899 г. в София. Като наци-
онална обществена организа-
ция то обединява привърже-
ниците на славянското дви-
жение в страната, разпръсна-
ти в различни организации.
Пръв председател на друже-
ството е опълченецът Илия
Куртев, а негов почетен
председател - митрополит
Климент Търновски (Васил
Друмев). Целите на дружест-
вото при неговото основава-
не са били да отстоява при-
надлежността на българския
народ към славянското семей-
ство и да поддържа връзки
със сходни дружества в дру-
гите славянски страни. То е
подпомагало финансово обу-
чението на даровити българ-
чета, сираци и бежанци от
поробените български земи
и е осъществявало богата
културно-просветна и книго-
издателска дейност. Чрез пе-
чатни издания, лекции, сту-
дии и изследвания то съдей-
ства за опазване, културно
сътрудничество и сближава-
не със славянските народи.
Издава “Славянски глас” (от
1902 до 1940 г., възстановен
през 2005 г. като годишник)
и “Славянски календар”.

Председатели на дружест-
вото са били видни българ-
ски интелектуалци, учени и
общественици като народни-
ят поет Иван Вазов, Иван

Евстатиев Гешов, професори-
те Никола Станев, Стефан
Бобчев, Емил Георгиев и дру-
ги. В последните години пред-
седатели на дружеството
бяха видните учени проф. Ст.
Радев, акад. Никола Попов, а
също така  политическите и
стопански дейци Трифон
Трифонов и Стоил Фердов.

Членовете и симпатизан-
тите на дружеството в по-го-
лямата си част твърдо са
привърженици на левите
идеи. То провежда редовна
лекционна дейност, канят се
лектори, които изнасят бесе-
ди по актуални вътрешно- и
външнополитически теми.
Редовно се провеждат тема-
тични екскурзии в страната
и в съседни държави до мес-
та, свързани с българската

борната програма на БСП.
На първо място е необхо-

димо

създаването на
Национална доктрина

Всяка уважаваща себе си
нация изработва основни на-
соки за своето развитие десет-
ки години напред.

Съседна Гърция от възста-
новяването си като модерна
държава винаги отстоява Хе-
леники идеята. И когато тряб-
ва да се защитават национал-
ните й интереси, всички пар-
тии се обединяват, независи-
мо от политическата си окра-
ска. Показателен е фактът с
какво единство целият гръцки
народ, управляващи и обикно-
вени граждани, отстояват
гръцката истина за името

блеми. В Израел има Минис-
терство на абсорбацията. В
продължение на десетки годи-
ни то упорито работеше и
работи за практическото реа-
лизиране на стратегическите
задачи, които политиците са
му поставили: многократно
увеличаване на населението,
като се привличат евреи от
всички страни, главно от бив-
шия Съветски съюз. От некол-
костотин хиляди през 1948 г.
сега държавата Израел набро-
ява над три милиона населе-
ние. И има политическа и во-
енна мощ, с която се съобра-
зяват всички страни в Близкия
Изток. В Турция има Минис-
терство за външните турци,
което работи активно със сво-
ите съграждани, намиращи се
извън пределите на тази стра-

гроби нашите национални ин-
тереси. Това ще бъде пагубно
за България и не трябва да
бъде допуснато!

Четвърто. Очевидно е, че
Сърбия в най-скоро време ще
кандидатства за членство в
ЕС. Нека да не допускаме
грешката със Северна Маке-
дония, а отсега да се подгот-
вим за сериозни преговори с
нашите приятели сърбите.
Трябва да бъде открит за дис-
кусии проблемът за Западни-
те покрайнини. Ньойският
договор отдавна не е актуа-
лен. Време е да обвържем
преговорите на Сърбия за вли-
зане в ЕС с този въпрос. На
всички политици, милеещи за
България, би трябвало да им е
ясно за какво става дума.

Пето. В предизборната
програма на БСП би могло да
залегне ангажиментът бъде-
щото правителство на коали-
цията да обезпечи равнопос-
тавеност при закупуването на

ваксини срещу
КОВИД-19

Нека специалистите, а не
политиците, да кажат своето
компетентно мнение коя вак-
сина е по-качествена и коя за
кого е подходяща. Този път
става въпрос за оцеляването
на нацията и компромиси със
здравето на българите не
трябва да се допускат.

Очевидно е, че с козирува-
нето пред големите начални-
ци в Брюксел правителството
на ГЕРБ не е в състояние да
защитава стратегическите ин-
тереси на Отечеството.
Присъдружните им “патрио-
ти” отдавна са загубили своя-
та патриотична физиономия.
Увлечени в издаване на пас-
порти и строене на телени
огради, те загърбиха идеите,
поради които голяма част от
българите гласуваха за тях.

Ето защо нека предизбор-
ният щаб на БСП, който готви
предизборната програма, да
прецени целесъобразността
от включването на споменати-
те предложения.

И днес важат думите на ве-
ликия Апостол на свободата
Васил Левски: “Ние сме във
времето и времето е в нас”.
Но то, времето, не ни чака. И
ако трябва да перифразираме
една друга максима - който
народ не иска да защитава на-
ционални интереси, ще се при-
нуди да защитава чужди таки-
ва, които ще му бъдат наложе-
ни насилствено.

Успехът на БСП в бъдещи-
те избори зависи от това ос-
новните насоки в развитието на
България да бъдат приети
присърце не само от членовете
и симпатизантите на социалис-
тическата партия, а и от огром-
ната част от хората в България.

Да защитим
националните ни интереси
Няколко предложения за предизборната програма на БСП

Крум ЛАЗАРОВ,
председател на Славянското
дружество в България

история. Нашето дружество
е уважаван член на Между-
народния славянски съвет, на
който сме съучредители. Из-
раз на уважение и доверие е,
че на нас е възложено про-
веждането на редовния ХII
конгрес на МСС.

Тъй като по всяка вероят-
ност няма да можем да полз-
ваме трибуна, от която да да-
дем наши предложения, пред-
лагаме няколко от тях за
обсъждане.

През последните години
повечето от тези предложе-
ния са предлагани на различ-
ни форуми или в отделни
статии. Обикновено те са
посрещани положително.
Изказвани са мнения, че
трябва да залегнат в пред-
конгресните програми на
БСП. За съжаление, това
досега не се случи.

Ето защо отново ги поста-
вяме на вниманието на тези
органи, от които зависи дали
да бъдат включени в предиз-

Македония пред нашите запад-
ни съседи и пред всички евро-
пейски институции.

На второ място. Преди дни
г-жа Илияна Йотова, вицепре-
зидент на Република Бълга-
рия, изведе на първо място в
бъдещия си мандат като вице-
президент работата с бълга-
рите в чужбина. Един от ос-
новните компоненти на тази
отговорна дейност би могло
да бъде в новото правителст-
во да се създаде Министерст-
во на имиграцията.

Назряващите събития
на Балканите

не ни оставят почти никакво
време за маневриране. И най-
важното - времето за решава-
не на демографския ни про-
блем все повече намалява. Би
било добре да почерпим опит
от страни, които в последни-
те години, в една или друга
степен, са намерили начин да
решат демографските си про-

на. Преди години гръцката
държава изтегли всички етни-
чески гърци от Крим и ги на-
стани в Гърция. Бяха оземле-
ни, дадоха им нисколихвени
кредити и по този начин те
бяха приобщени към Гърция.

Трето. Последните десет
години бяха пълен провал за
сегашното правителство по
отношение  политиката ни

спрямо
Северна Македония

Пропуснати бяха шансове-
те да отстоим изцяло нашите
национални интереси. Вместо
да се включим в преговорите
съвместно с нашите приятели
и съюзници гърците, ние про-
спахме възможността да се
поучим и вземем за пример
византийската политика. Сега
има голяма опасност това пра-
вителство с леко приведен
гръб да козирува на големите
началници от Брюксел и Ва-
шингтон и окончателно да за-



КУЛТУРА 13ЧЕТВЪРТЪК
4 ФЕВРУАРИ

2021

НАКРАТКО

Верди в целия му блясък
Емил Табаков дирижира концерт във Варна
с любими арии и хорове от опери на композитора

СНИМКА РОСЕН ДОНЕВ

Васил Василев
отново е директор
на Плевенския театър

Досегашният
директор на Дра-
матично-кукления
театър “Иван Ра-
доев” Васил Васи-
лев спечели обяве-
ния от Министер-
ството на култу-
рата конкурс за
длъжността за втори път, инфор-
мира сайтът на Община Плевен. На
първо място, с оглед получения общ
брой точки, комисията е класирала
Васил Василев, останалите кандида-
ти - Таня Шахова и Николай Ишков,
не са събрали необходимия минимум
точки, уточняват от МК. Ман-
датът за длъжността е 4 години,
кандидатите трябваше да предста-
вят и концепция за развитието на
ДКТ “Иван Радоев” за този период.

„Лебедово езеро” със
спектакъл в Стара Загора

СНИМКА АРХИВ ДУМА

СНИМКА ДО-СТАРА ЗАГОРА

Балетът на Старозагорската
опера кани своите почитатели на
4 февруари отново да се потопят
в магията на “Лебедово езеро”.
Примабалерината  Анелия Дими-
трова ще изпълни ролята на Оде-
та/Одилия, а Фиорди Лоха ще бъде
принц Зигфрид. Участват още
Томоки Ишиго, Ивайло Янев и
цялата многонационална балетна
трупа. “Първата ми голяма роля
беше в “Лебедово езеро”. Един
огромен скок. За краткия срок от
два месеца беше почти невероятно
от корде балета да изиграя много
сложния и труден образ на Одета/
Одилия. Беше изключително голя-
мо премеждие за мен. И двете
героини са със сложни характери и
много  различни. Едната - фино,
нежно, деликатно, неземно съще-
ство, другата - експресивна, дръзка,
агресивна. Радвам се, че успях да се
справя, а сега да пресъздавам тези
две героини е истинско удовол-
ствие”, казва Анелия Димитрова.

Силата на приятелството
в „Пещерният лъв”

“Пещерният
лъв” (изд. “Изток-
Запад”) е своеоб-
разно продължение
на най-известния
роман на Ж. А.
Рони-старши -
“Борба за огън”,
екранизиран през
1981 г. от Жан-
Жак Ано (печели
“Оскар” и “Се-
зар”) и издаден у нас през 1986 г. от
изд. “Отечество”. Книгата, която
може да се чете самостоятелно,
описва приключенията на Аун, син на
главния герой в “Борба за огън”, по
времето на неандерталците, около
20 години след събитията в първия
роман. Смелият и любопитен Аун
напуска племето си и тръгва да
изследва света, придружен от при-
ятеля си Зур. Единият е могъщ ловец
и воин, а другият е слаб физически,
но с остър ум, затова двамата са
добър екип, способен да се справи и
с най-опасните хищници.

Маестро Емил Табаков
ще застане на 5 февруари от
19 ч. в зала 1 на Фестивалния
и конгресен център на дири-
гентския пулт за своя тради-
ционен февруарски концерт,
очакван винаги с нетърпение
от варненските му почитате-
ли. За разлика от досегашни-
те си концерти, посветени на
симфоничната музика, този
път той ще поднесе програма
с любими арии и хорове от
опери на Верди, научи
ДУМА от Виолета Тончева,
пиар на ТМПЦ-Варна.

“Обичам концерти с арии,
увертюри и хорове, а Вар-
ненската опера разполага с
всичко необходимо за подоб-
ни концерти - добри орке-
странти, солисти и хористи.
Реших, че концертът ще ста-
не по-стилен, ако взема само
един автор - Верди. И тъй
като по-често се правят кон-
церти с арии и по-рядко с
хорове, поставих акцент не

върху ариите, а върху хоро-
вете. Някои от произведени-
ята са само за мъжки, други
само за женски хор, в зависи-
мост от сюжета на дадената
опера. Разбира се, има сме-
сен хор, а накрая ще чуем и
два хора. Опитал съм се да

подбера такива произведения,
които да покажат богатата
палитра от изразни средства,
които Верди използва.

От огромното творчество
на този изключително все-
странен композитор не бих
си позволил да избера само

един хор, за да кажа, че той
ми допада. Всичките му хо-
рови творби са майсторски
написани. Всички са интерес-
ни и красиви, дори тези, ко-
ито е създал в началото на
кариерата си. В този смисъл
съм се постарал при подбора
да следвам известна хроноло-
гия. Започваме с по-ранна
опера и завършваме с по-
късна, за да обхванем всички
аспекти от гениалното твор-
чество на великия компози-
тор”, обяснява концепцията
си маестро Емил Табаков.

Верди в целия му блясък
- такъв ще бъде концертът,
под палката на големия ди-
ригент, със солистите Ири-
на Жекова - сопран, и Вале-
рий Георгиев - тенор, хоро-
вите артисти с диригент
Цветан Крумов и музикан-
тите от оркестъра на опер-
ния театър. В програмата са
включени Хор на евреите от
“Набуко”, “Наздравица” от
“Травиата”, Хор на цигани-
те от III картина на “Труба-
дур”, Хор на вещиците от
“Макбет”, Триумфална сце-
на от “Аида” и др.

Иве и Чаз представят нов
съвместен музикален проект

“Без теб” е най-новият сингъл на
поп изпълнителката Иве, която отново
прави в сътрудничество с набиращия
популярност в българския музикален
ефир композитор и изпълнител Любо-
мир Боянов-Чаз. Песента звучи като
приятно продължение на предишния
съвместен хит на Иве и Чаз - “Твоя”, и
с лекота можем да доловим личния им
почерк - лекото и модерно звучене,
тяхна запазена марка. Посланието на
“Без теб” е в духа на времето, в което
живеем и емоциите, които нахлуват в
съзнанието на всеки в нелеките месеци
на изолация. Както обикновено Иве
успява да предаде чрез музиката си
нужната нотка оптимизъм и да ни
вдъхне надежда, че всичко е временно
и трябва да мислим за липсата като

моментно състояние, което може
съвсем скоро да се промени.

Двамата артисти пишат заедно музи-
ката, текстът е авторски от Иве, а аран-
жиментът е изцяло на Чаз. Продукцията
е завършена в студиото на един от най-
добрите музикални продуценти в Бълга-
рия - Димитър Ганчев-Майт, с когото
решават да продължат съвместна работа
след успешно реализирания проект
“Твоя”. За мастера отново се свързват
директно със студиото на Дейв Къч в
Ню Йорк, което гарантира високото ка-
чество на звученето.

Режисьорка на видеото е Радина
Миленчева - изцяло по нейна визия то е
заснето с минималистичен подход и впе-
чатляващ краен резултат. Изразява емо-
цията, настроението и енергийния заряд

на Иве. За да изпипа всеки детайл на
раздвижената и пластична визия, Иве
кани Захари Нанков, танцьор и пряк
участник в предишни нейни сингли. Този
път Захари остава зад кадър в ролята на
хореограф и консултант по танцовите
движения на изпълнителката.

Акценти през февруари в
програмата на ТР „Сфумато”

СНИМКА ЯНА ЛОЗЕВА

“Нова Библия”

СНИМКА ЖОРО АРАНЖОРО

“Синята брада -
брак без приказка”

Два акцента се открояват
в програмата на Театрална
работилница “Сфумато” за
този месец. На 8 февруари e
представлението на Иван
Добчев “Нова Библия” от
Програма “Ноев ковчег” -
пътуване в света на Йордан
Радичков. “Нова Библия” е
първоначалното заглавие на
пиесата “Суматоха”, а за

превъплъщението си в образа
на Глигор Йордан Ръсин по-
лучи “Икар 2019” за под-
държаща мъжка роля.

Авторският пърформанс
“Синята брада - брак без при-
казка” на Василена Радева,
вдъхновен както от едноимен-
ната приказка, така и от доку-
ментален материал за жени,
преживели домашно насилие,
ще бъде представен на
22 февруари в зала “Under-
ground”. Идея, концепция и
режисура - Василена Радева;
автори - Богдана Котарева,
Мила Люцканова, Елена Ди-
митрова, Ивелина Колева; ху-
дожничка - Теодора Лазаро-
ва; музика - Ервин Тул/Вла-
димир Бочев. Участват Еле-
на Димитрова, Ивелина Ко-
лева, Мила Люцканова, Бог-
дана Котарева, Владимир
Бочев. Продукция на “Паник

бутон театър”.
През февруари ТР “Сфу-

мато” продължава да работи
при спазване на всички про-
тивоепидемични мерки. Пора-

ди намаления на 30 процента
капацитет на залата, от тру-
пата препоръчват да запазва-
ме билети за представленията
няколко дни предварително.
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В ранните часове на много места в низините
и около водните басейни ще има мъгла. Минимални
температури между 1° и 6°, в София около 2°.
Още преди обяд вятърът от запад-северозапад
ще се усили и мъглите бързо ще се разсеят.
След обяд над цялата страна ще бъде слънчево.
Топло за началото на февруари с максимални
температури между 13° и 18°, в София около 15°.
Атмосферното налягане през деня слабо
ще се повиши и ще бъде близко до средното за месеца.

ВИДИН
16c

СОФИЯ
16c

САНДАНСКИ
16c

ПЛЕВЕН
17c

РУСЕ
14c

ПЛОВДИВ
17c

ВАРНА
17c

БУРГАС
13c

СЪБОТА ВТОРНИКДНЕС ПЕТЪК ПОНЕДЕЛНИКНЕДЕЛЯ

ТЕЛЕЦ

Вашият любим се нуждае
от специалното ви внима-
ние. И да имате проблеми,
отделете му време.

ОВЕН

Семейният живот няма
да претърпи промени, но и
новости няма да има.
Което все пак не е беда.

21 март - 20 април

21 април - 21 май

БЛИЗНАЦИ

Благоприятен ден за ре-
шаване на въпроси, свърза-
ни с кариерата. Успешна
публична изява.

22 май - 21 юни

РАК

Интуитивно избирате
правилната посока, а и
към вас се движат точни-
те хора. Бляскав успех.

22 юни - 23 юли

ЛЪВ

Имате възможност за
нови делови запознанства,
както и да намерите хора,
които да ви помогнат.

23 юли - 23 август

ДЕВА

Близо сте до постигането
на жизненоважна цел.
Главното е да не бързате,
за да не сгрешите.

24 август - 23 септември

ВЕЗНИ

Колкото и да сте балан-
сирани, понякога не се
овладявате. Точно днес
това не е препоръчително.

24 септември - 23 октомври

СКОРПИОН

Умението да организира-
те работата е ключът към
успеха. Очакват ви поло-
жителни дивиденти.

24 октомври - 22 ноември

СТРЕЛЕЦ

Опитайте да не усложня-
вате отношенията си с
близките. Склонни сте към
дълбоки размисли.

23 ноември - 21 декември

22 декември - 20 януари

КОЗИРОГ

Безпокойството ви за
пари ще се разсее веднага,
щом осъзнаете, че няма
правилна стъпка.

21 януари - 19 февруари

РИБИ

Няма смисъл да се терза-
ете. Заемете се с нещо
важно за вас и ще получи-
те удовлетворение.

20 февруари - 20 март

ВОДОЛЕЙ

Ще се наложи да се при-
мирите отношението на
ръководството. Но този
ден ще отмине, търпение.

ХОРОСКОП

05.10 Œ˘Â ÓÚ ‰ÂÌˇ ÍÓÏÂÌÚ‡-
ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ/Ô/

05.40 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
06.00 ƒÂÌˇÚ Á‡ÔÓ˜‚‡ ÒÛÚÂ-

¯ÂÌ ·ÎÓÍ Ò ’ËÒÚËÌ‡
’ËÒÚÓ‚‡

09.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
09.05 100% ·Û‰ÌË
11.00  ÛÎÚÛ‡.¡√
12.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
12.35 ÕÓ‚ËÌË Ì‡ ÚÛÒÍË ÂÁËÍ
12.45 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
13.00 œÓÒÎÂ‰ÌËˇÚ ÔÂ˜ÂÎË Á‡-

·‡‚ÌÓ-ÔÓÁÌ‡‚‡ÚÂÎÌÓ
ÒÂÏÂÈÌÓ ÍÛËÁ ¯ÓÛ/Ô/

14.00 «‡ÍÓÌ˙Ú Ì‡ ƒÓÈÎ Ú‚
ÙËÎÏ /2 ÒÂÁÓÌ, 10
ÂÔËÁÓ‰/ (12)

14.45 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
15.00 flÂÎ Á‡˘ËÚ‡‚‡ „Ó‡Ú‡

‰ÂÚÒÍË Ú‚ ÙËÎÏ /ÿ‚ÂÈ-
ˆ‡Ëˇ, 2015„./

15.15 ¡Î‡„ÛÌËÚÂ ‰ÂÚÒÍË Ú‚
ÙËÎÏ /2 ÂÔËÁÓ‰/

15.45 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
16.00 ¡˙ÁÓ, ÎÂÒÌÓ, ‚ÍÛÒÌÓ
16.30 Ã‡ÎÍË ËÒÚÓËË /Ô/
16.40 —‚ÂÚ˙Ú Ë ÌËÂ
17.00 ¡˙Î„‡Ëˇ ‚ 60 ÏËÌÛÚË Ò

Ã‡Ë‡Ì‡ ¬ÂÍËÎÒÍ‡
18.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
18.20 Œ˘Â ÓÚ ‰ÂÌˇ
18.45 —ÔÓÚ “Œ“Œ
19.00 œÓÒÎÂ‰ÌËˇÚ ÔÂ˜ÂÎË Á‡-

·‡‚ÌÓ-ÔÓÁÌ‡‚‡ÚÂÎÌÓ
ÒÂÏÂÈÌÓ ÍÛËÁ ¯ÓÛ

20.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
20.45 —ÔÓÚÌË ÌÓ‚ËÌË
21.00 œËÚ‡È ¡Õ“
22.00 ŒÔÚËÏËÒÚË Ú‚ ÙËÎÏ /2

ÂÔËÁÓ‰/ (12)
23.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
23.30 —ÏˇÌ‡ Ì‡ ÏÂÒÚ‡Ú‡
00.30 —‚ÂÚ˙Ú Ë ÌËÂ /Ô/
00.50 100% ·Û‰ÌË /Ô/
02.45  ÛÎÚÛ‡.¡√ /Ô/
03.55 «Ì‡ÂÚÂ ÎË, ˜Â
04.00 “ÛËÁ˙Ï.·„ /Ô/
04.30 «‡ÍÓÌ˙Ú Ì‡ ƒÓÈÎ Ú‚

ÙËÎÏ /2 ÒÂÁÓÌ, 10
ÂÔËÁÓ‰/Ô/ (12)

07.30 ì¿ÌÚË‰ÓÚî Ò fiÎËˇ ¿Î-
’‡ÍËÏ (Ô)

08.00 ìƒËÒÍÛÒËÓÌÂÌ ÍÎÛ·î Ò
¬ÂÎËÁ‡ ≈Ì˜Â‚ (Ô)

09.00 ì«‡ ËÒÚÓËˇÚ‡ Ò‚Ó·Ó‰-
ÌÓî (Ô)

10.00 “¬ Ô‡Á‡
10.15 ì¿ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÓÚ ‰ÂÌˇî (Ô)
11.00 “¬ Ô‡Á‡
12.00 ƒÓÍÛÏÂÌÚ‡ÎÂÌ ÙËÎÏ
12.30 “¬ Ô‡Á‡
12.45 ìÕÂ ÒÂ ÒÚ‡ıÛ‚‡Èî Ò

¬‡ÒËÎ ¬‡ÒËÎÂ‚ (Ô)
13.45 “¬ Ô‡Á‡
14.00 ìÕ‡¯ËˇÚ ÒÎÂ‰Ó·Â‰ Ò

¡—“¬î Ò ‚Ó‰Â˘ ≈ÎÂÌ‡
œÂÌ˜ÛÍÓ‚‡

15.30 ÕÓ‚ËÌË
16.00 ì¿ÌÚË‰ÓÚî Ò fiÎËˇ ¿Î-

’‡ÍËÏ
16.30 ìƒÛÏ‡Ú‡ Â ‚‡¯‡î - ÓÚ-

ÍËÚ‡ ÎËÌËˇ Ò˙Ò —ÚÓËÎ
–Ó¯ÍÂ‚

17.15 “¬ Ô‡Á‡
17.30 ƒÓÍÛÏÂÌÚ‡ÎÂÌ ÙËÎÏ
18.10 “¬ Ô‡Á‡
18.30 ÕÓ‚ËÌË - ˆÂÌÚ‡ÎÌ‡

ÂÏËÒËˇ
19.15 ì¿ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÓÚ ‰ÂÌˇî
20.00 ì—ÚÛ‰ËÓ »ÍÓÌÓÏËÍ‡î Ò

‚Ó‰Â˘ ÕÓ‡ —ÚÓË˜ÍÓ‚‡
21.00 ìÕÂ ÒÂ ÒÚ‡ıÛ‚‡Èî Ò

¬‡ÒËÎ ¬‡ÒËÎÂ‚ (Ô)
22.00 “¬ Ô‡Á‡
22.15 ÕÓ‚ËÌË (Ô)
22.45 ì¿ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÓÚ ‰ÂÌˇî (Ô)
23.20 ì—ÚÛ‰ËÓ »ÍÓÌÓÏËÍ‡î Ò

‚Ó‰Â˘ ÕÓ‡ —ÚÓË˜ÍÓ‚‡
00.20 ìÕ‡¯ËˇÚ ÒÎÂ‰Ó·Â‰ Ò

¡—“¬î (Ô)
01.35 ìŒ·˘ÂÒÚ‚Ó Ë ÍÛÎÚÛ‡î

Ò ‚Ó‰Â˘ »‚‡Ì √‡ÌËÚ-
ÒÍË (Ô)

02.35 ìÕÂ ÒÂ ÒÚ‡ıÛ‚‡Èî Ò
¬‡ÒËÎ ¬‡ÒËÎÂ‚ (Ô)

03.35 ìÀˇ‚‡ ÔÓÎËÚËÍ‡î Ò ‚Ó-
‰Â˘ ¿ÎÂÍÒ‡Ì‰˙ —ËÏÓ‚

04.50 ì«‡ ËÒÚÓËˇÚ‡ Ò‚Ó·Ó‰-
ÌÓî (Ô)

05.50 ìƒËÒÍÛÒËÓÌÂÌ ÍÎÛ·î Ò
¬ÂÎËÁ‡ ≈Ì˜Â‚ (Ô)

06.50 ÃÛÁËÍ‡ÎÂÌ ‡ÌÚ‡ÍÚ

05.40 ìƒÓÏ‡¯ÂÌ ‡ÂÒÚî - ÒÂ-
Ë‡Î, ÂÔ.16

06.00 ì“‡ÌÒÙÓÏ˙Ò: –ÂÒÍ˛
¡ÓÚÒî - ‡ÌËÏ‡ˆËˇ, ÒÂË-
‡Î, Ò.3 ÂÔ.13

06.30 ìÀËˆÂ ‚ ÎËˆÂî /Ô./ -
ÔÛ·ÎËˆËÒÚË˜ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡-
ÌÂ

07.00 ì“‡ÁË ÒÛÚËÌî - ËÌÙÓ-
Ï‡ˆËÓÌÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò
‚Ó‰Â˘ ¿ÌÚÓÌ ’ÂÍËÏˇÌ

09.30 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î - ÚÓÍ¯ÓÛ Ò
‚Ó‰Â˘Ë ƒÂÒËÒÎ‡‚‡ —ÚÓ-
ˇÌÓ‚‡ Ë ¿ÎÂÍÒ‡Ì‰˙  ‡-
‰ËÂ‚

12.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Ó·Â‰Ì‡
ÂÏËÒËˇ

12.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ ÕËÍÓÎ‡ÓÒ
÷ËÚËË‰ËÒî /Ô./

13.30 ìÕ‡‚ÒˇÍ˙‰Â ÚËî - ÒÂË‡Î,
ÂÔ.14

15.00 œÂÏËÂ‡: ì»ÒÚËÌÒÍ‡
Î˛·Ó‚î - ÒÂË‡Î, ÂÔ.30

16.00 œÂÏËÂ‡: ì—ÂÒÚ‡ ¡ÂÚËî
- ÒÂË‡Î, Ò.6 ÂÔ.21

17.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ
17.30 ìÀËˆÂ ‚ ÎËˆÂî - ÔÛ·ÎËˆË-

ÒÚË˜ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò ‚Ó-
‰Â˘ ÷‚ÂÚ‡ÌÍ‡ –ËÁÓ‚‡

18.00 œÂÏËÂ‡: ìÃ‡ÎÍË Û·ËÈ-
ÒÚ‚‡î - ÒÂË‡Î, ÂÔ.18

19.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - ˆÂÌÚ‡Î-
Ì‡ ÂÏËÒËˇ

20.00 œÂÏËÂ‡: ì¡ÂÁÏËÎÓÒÚÂÌ
„‡‰î - ÒÂË‡Î, ÂÔ.24

21.00 œÂÏËÂ‡: ì¬Î‡‰î - ÒÂ-
Ë‡Î, Ò.2 ÂÔ.7

22.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ ÕËÍÓÎ‡ÓÒ
÷ËÚËË‰ËÒî - ‚Â˜ÂÌÓ
ÚÓÍ¯ÓÛ

23.30 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Í˙ÒÌ‡
ÂÏËÒËˇ

00.00 ì’ÛÚ˙Ì Ë ÎÂÈ‰Ë ¿ÎÂÍÒî -
ÒÂË‡Î, ÂÔ.4

01.00 ìŒÔ‡ÒÌË ÛÎËˆËî - ÒÂË-
‡Î, Ò.14 ÂÔ.66

02.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ /Ô./
02.30 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î /Ô./ - ÚÓÍ-

¯ÓÛ
04.50 ì«‡‚ËÌ‡„Ëî - ÒÂË‡Î, Ò.2

ÂÔ.129 (ÔÓÒÎÂ‰ÂÌ)

05.00 “ÂÎÂÍ‡Ì‡Î ìƒÓ·Ó ÛÚÓî

08.00 ÕÓ‚ËÌË

08.25 “ÂÎÂÍ‡Ì‡Î ìƒÓ·Ó ÛÚÓî

09.00 ìΔË‚ÂÈ Á‰‡‚ÓÒÎÓ‚ÌÓ!î

10.00 ìÃÓ‰Ì‡ ÔËÒ˙‰‡î

11.00 ÕÓ‚ËÌË (Ò˙Ò ÒÛ·ÚËÚË)

11.15 ì¬ÂÏÂÚÓ ˘Â ÔÓÍ‡ÊÂî

14.00 ÕÓ‚ËÌË

14.15 ì’‡È‰Â ‰‡ ÒÂ ÓÊÂÌËÏî

- ÒÂË‡Î

15.00 ìÃ˙ÊÍÓ / ΔÂÌÒÍÓî

17.00 ¬Â˜ÂÌË ÌÓ‚ËÌË

17.40 ì¬ ‰ÂÈÒÚ‚ËÚÂÎÌÓÒÚî

18.45 ìÕÂÍ‡ ‰‡ „Ó‚ÓˇÚî

20.00 ì¬ÂÏÂî

20.30 ìÀ‡ÌˆÂÚî - ÒÂË‡Î

21.30 ì√ÓÎˇÏ‡Ú‡ Ë„‡î - ÒÂ-

Ë‡Î

22.30 ì¬Â˜ÂÂÌ ”„‡ÌÚî

23.10 ì…ÓÒËÙ ¡Ó‰ÒÍËî

00.05 ì¬ÂÏÂÚÓ ˘Â ÔÓÍ‡ÊÂî

02.25 ìÃ˙ÊÍÓ / ΔÂÌÒÍÓî

04.00 ÕÓ‚ËÌË

04.05 ìÀ‡ÌˆÂÚî - ÒÂË‡Î

КРАТЪК ДЪЖД ПРЕДИМНО ОБЛАЧНО

15oС 16oС

Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË

ПРЕДИМНО СЛЪНЧЕВО

16oС

Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË

ПРОМЕНЛИВО

14oС

Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË

ПРЕДИМНО СЛЪНЧЕВО

15oС

Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË



Уханието на Космоса е смесица от миризми
на горещ метал, гориво и месо на грил.

Токио е най-големият метрополитен район
в света с население от 35 милиона души.
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ŒÒÌÓ‚‡ÚÂÎ —ÚÂÙ‡Ì œÓ‰Â‚ »Á‰‡‚‡ ìƒ”Ã¿ ÔÂÒî ≈ŒŒƒ

√Î‡‚ÂÌ Â‰‡ÍÚÓ
»‚ÂÎËÌ ÕËÍÓÎÓ‚
inikolov@duma.bg

«‡Ï. „Î‡‚ÌË
Â‰‡ÍÚÓË
√ÂÓ„Ë √ÂÓ„ËÂ‚
ggeorgiev@duma.bg
»Ì‡ ÃËı‡ÈÎÓ‚‡
imihaylova@duma.bg
“‡Ìˇ ƒÊ‡‰ÊÂ‚‡
tgeneva@duma.bg

ŒÚ„Ó‚ÓÂÌ ÒÂÍÂÚ‡
»‚‡ÈÎÓ √ËÁ‰Ó‚
igizdov@duma.bg

¿‰ÂÒ Ì‡ Â‰‡ÍˆËˇÚ‡:
—ÓÙËˇ - 1000,

ÛÎ. ìœÓÁËÚ‡ÌÓî 20¿
‘‡ÍÒ: 975 26 04,

‡‚ÚÓÏ‡ÚË˜ÂÌ
ÌÓÏÂ‡ÚÓ 97 05

+ ‚˙ÚÂ¯ÂÌ ÌÓÏÂ

”Ô‡‚ËÚÂÎ »‚‡Ì œÂ¯Â‚

Õ¿¡Àfiƒ¿“≈À: ¬ÂÎËÒÎ‡‚‡ ƒ˙Â‚‡
¡⁄À√¿–»fl: œ‡‚ÎÂÚ‡ ƒ‡‚Ë‰Ó‚‡ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ -
215; ¿Ë‰‡ œ‡ÌËÍˇÌ - 218; ƒÂÒËÒÎ‡‚‡ ¬ÂÎÂ‚‡ - 230;
–ÓÒÚËÒÎ‡‚‡ »‚‡ÌÓ‚‡ - 233; fiÎËˇ  ÛÎËÌÒÍ‡ - 224
» ŒÕŒÃ» ¿: Ã‡ˇ  ‡ÎÔ‡˜Í‡-…Ó‚‡ÌÓ‚ÒÍ‡ -
Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ - 246; ≈‚„ÂÌË √‡‚ËÎÓ‚ - 246
—¬fl“: fiË ÃËı‡ÎÍÓ‚ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ - 220
 ”À“”–¿: ¬ËÎË‡Ì‡ —ÂÏÂ‰ÊËÂ‚‡ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ
- 240; Õ‡‰ÂÊ‰‡ ”¯Â‚‡ - 240
Œ¡Ÿ≈—“¬Œ: ¬ÂÎË‡Ì‡ ’ËÒÚÓ‚‡ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ -
238; ¬‡ÎÂÌÚËÌ √ÂÓ„ËÂ‚ - 232; ≈‚‡  ÓÒÚÓ‚‡ - 229
◊≈“»¬Œ: ¿Î¸ÓÌ‡ ÕÂÈÍÓ‚‡ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ - 239;
¡ÓˇÌ ¡ÓÈ˜Â‚ - ìœÂ„‡Òî - 244; √ÂÓ„Ë √˙ÎÓ‚ - ìœ‡‰ÓÌî;
’Û‰ÓÊÌËÍ: ¿Ì‡ÚÓÎËÈ —Ú‡ÌÍÛÎÓ‚
—œŒ–“: ¬Î‡‰ËÏË ÕËÍÓÎÓ‚ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ - 245,
Ã‡ËÌ ÃËÎ‡¯ÍË - 245
≈À≈ “–ŒÕÕŒ »«ƒ¿Õ»≈: –‡ÎËˆ‡ ÕËÍÓÎÓ‚‡ -
Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ - 207, –ÓÒËˆ‡  ÓÒÚ‡‰ËÌÓ‚‡

‘Œ“Œ: ≈ÏËÎËˇ  ÓÒÚ‡‰ËÌÓ‚‡ - 206,
ÃËı‡ÂÎ‡  ‡ÚÂËÌÒÍ‡
√–¿‘»◊≈Õ ƒ»«¿…Õ: ¬‡ÎÂÌÚËÌ ¿„ËÓ‚,
≈‚„ÂÌËˇ  Û¯Â‚‡, œÂÚˇ –Ó„‡˜Â‚‡, —Ô‡ÒÍ‡ ¬ÂÌÂ‚‡
–≈ À¿Ã¿: - 205; e-mail: reklama@duma.bg
–¿«œ–Œ—“–¿Õ≈Õ»≈: –ÛÏˇÌ‡  ËËÎÓ‚‡ - 203;
≈ÏËÎ ÃËıÓ‚ - 216; abonament@duma.bg
œ–Œ»«¬Œƒ—“¬Œ: ¬Î‡‰ËÏË “ÓÔÓÎÒÍË
ì¡˙Î„‡ÒÍË ÔÓ˘Ëî ≈¿ƒ

¬≈—“Õ»  ìƒ”Ã¿î ≈ Õ¿—À≈ƒÕ»  Õ¿ “–¿ƒ»÷»»“≈ Õ¿ ¬≈—“Õ»÷»“≈
ì–¿¡Œ“Õ» ⁄î, ì–¿¡Œ“Õ»◊≈— » ¬≈—“Õ» î

» ì–¿¡Œ“Õ»◊≈— Œ ƒ≈ÀŒî

»ÁÔÓÎÁ‚‡ÌË Ò‡ Ë ÂÏËÒËËÚÂ
Ì‡ ¡“¿, "‘ÓÍÛÒ", ¡√Õ≈—, ¡Õ–,
‘‡ÌÒ ÔÂÒ, ËÌÚÂÌÂÚ Ë ‰.

—ÓÙËˇ, ÊÍ. "ƒÛÊ·‡" 1,
ÛÎ. "»ÎËˇ ¡Â¯ÍÓ‚" 3¿

œÂ˜‡Ú

duma@duma.bg
ÕÂÔÓ˙˜‡ÌË Ï‡ÚÂË‡ÎË ÏÓÊÂ ‰‡ ÌÂ
·˙‰‡Ú ÔÛ·ÎËÍÛ‚‡ÌË. ÕÂÔÓÚ˙ÒÂÌË ‰Ó
3 ÏÂÒÂˆ‡ ıÓÌÓ‡Ë ÌÂ ÒÂ ËÁÔÎ‡˘‡Ú.
–˙ÍÓÔËÒË ÌÂ ÒÂ ‚˙˘‡Ú.

ƒŒ¡–Œ—À¿¬ ƒ»Ã»“–Œ¬,
ÔÂ‰ÒÂ‰‡ÚÂÎ
Ì‡ ¡˙Î„‡ÒÍ‡Ú‡ ‡ÒÓˆË‡ˆËˇ
Ì‡ ÒÓÙÚÛÂÌËÚÂ ÍÓÏÔ‡ÌËË
œÓÙ. ≈À»—¿¬≈“¿
¬⁄À◊»ÕŒ¬¿-◊≈ÕƒŒ¬¿,
ÏÛÁËÍÓÎÓ„, ÔÂ‰‡„Ó„
Ã¿–“»Õ  ¿–¡Œ¬— »,
ÊÛÌ‡ÎËÒÚ
œ≈“⁄– œŒœ«À¿“≈¬,
ÂÊËÒ¸Ó
–”Ã≈Õ —≈–¡≈«Œ¬,
‰ËÔÎÓÏ‡Ú Ë ·ËÁÌÂÒÏÂÌ
—“≈‘¿Õ »À»≈¬,
ÍÓÏÔÓÁËÚÓ, ÔÂ‰‡„Ó„,
Ó·˘ÂÒÚ‚ÂÌËÍ

НА ТОЗИ ДЕН СА РОДЕНИ

- »Á‚ËÌÂÚÂ, ËÏ‡ÚÂ ÎË ÁÂÎÂ‚
ÒÓÍ?
- ÕÂ, ˘Â ËÏ‡ÏÂ ‰Û„‡Ú‡ ÒÂ‰ÏË-
ˆ‡.
- ¿Ï‡ ‡Á ÒÂ„‡ ËÏ‡Ï Ï‡ıÏÛÎÛÍ!
- ÃÓÊÂÏ ‰‡ ¬Ë ÔÂ‰ÎÓÊËÏ ÌÂ˘Ó,
ÓÚ ÍÓÂÚÓ Ï‡ıÏÛÎÛÍ˙Ú ¬Ë ˘Â
ÔÓ‰˙ÎÊË ‰Ó ‰Û„‡Ú‡ ÒÂ‰ÏËˆ‡...

За силно развитото обоня-
ние на кучетата се знае отдав-
на, а тази тяхна способност се
използва в различни области на
човешкия живот. В полицията
служат кучета, които се пред-

Сопрано и тенори
се включиха в борбата
срещу КОВИД-19 във
Великобритания, пома-
гайки на пациентите,
които се борят да се
отърсят от болестта,
като ги учат на диха-
телни упражнения за
справяне с дихателни
проблеми и тревож-
ност, съобщава агенция
“Франс прес”.

След успешен шест-
седмичен пилотен про-
ект, Английската наци-
онална опера вече е
започнала програма за
1000 пациенти, на кои-
то тя предлага упраж-
нения, включващи пее-
не, техники за дишане

Оперни певци помагат на пациенти с КОВИД-19

Кучетата бързо учели думи
Дори най-надарените четириноги обаче
не запаметявали задълго усвоеното

ставят отлично при откриване-
то на наркотици. Оказа се, че
кучетата могат по миризмата
да диагностицират рак, мала-
рия и коронавирус.

Но те имат още една дарба:
способни са да запомнят думи.
“Седни”, “Стой” и “Дръж” са
команди, познати на почти вся-
ко куче. Има обаче и такива с
по-широк “речников запас”,
пише “Дойче веле”, цитирана
от БГНЕС.

В катедрата по етология в
университета “Лоранд Йотвь-
ош” в Будапеща се осъществя-
ва проект, наречен „Family
Dog Project”, в рамките на
който се изучават способнос-
тите на суперумни кучета.
Сред участниците в експери-
мента е бордър-колито Уиски

от Норвегия и йоркширският
териер Вики Нина от Брази-
лия. Учените изследвали спо-
собността им да запомнят нова
дума, след като са я чули най-
много четири пъти.

Те се опитали да установят
при какви условия надарените
кучета могат да научат нови
думи.

При първия вариант живот-
ните били обучавани да запом-
нят нови думи по метода на
изключването. Пред всеки от
участниците в експеримента са
поставяне седем играчки с вече
известни им имена и една нова,
непозната, чието име учените
повтаряли четири пъти.

При втория вариант зауча-
ването на нови думи ставало в
по-социална среда – по време

на игри на кучетата с техните
стопани.

Резултатите от експеримен-
та показали, че и в двата слу-
чая кучетата могат да разпоз-
наят новата играчка, след като
стопанинът е произнесъл наи-
менованието. Това потвържда-
ва, че те могат да правят избор
на принципа на изключването.
Обаче дори при надарените
кучета, научената дума не ос-
тавала запаметена за дълго
време.

По-успешно протекли заня-
тията със стопаните при усво-
яването на нови думи. Толкова
бързо обучение може да се
сравни с усвояването на нова
лексика от тригодишни деца,
твърдят авторите на изследва-
нето, разказва “Дойче веле”.

СНИМКА “УИКИПЕДИЯ”

Йоркширският териер
била една от породите,
чиято интелигентност
е изследвана

и практики за благосъ-
стояние на внимание-
то.

Пациентите, стра-
дащи от “дълъг КО-
ВИД-19”, чиито симп-
томи включват задух и
безпокойство през сед-
миците и месеците след
избавянето от вируса,
вече могат да се при-
съединят към сесии в
платформата за ви-
деовръзка “Зуум” с
професионални вокал-
ни специалисти, което
да подпомогне възста-
новяването им.

Певците учат паци-
ентите как да дишат
дълбоко, използвайки
техники, използвани в

оперния свят, като ди-
афрагмално дишане и
пеене на приспивни

песни. Девет от 10 от
участвалите в пилотна-
та схема съобщават за

положително подобре-
ние на задуха и нама-
лена тревожност.

СНИМКА ENO.ORG/ENO-BREATHE

Част от участниците в програмата по време на сеанси

Московската служба по вписванията
посочи най-редките и необичайни имена,
които родителите дадоха на новородени-
те през 2020 г., информира официалният
сайт на кмета на Москва, цитиран от
“Мослента”, предаде “Дарик нюз”. Най-
популярното женски имена за малки мос-
ковчанки са Мария (2220), Анна (2084),
Алиса (1729), Виктория (1705). Най-по-
пулярните мъжки имена в руската столи-
ца са Михаил (2427), Максим (2284),
Артьом (1827), Марк (1666). Иван е една
на пето място (1617). Популярните чуж-
ди имена пък са били Стефани (424),
Робърт (259), Оливия (225), Мелания
(110). Има също двойни и тройни “екзо-
тични” имена - Венера-Вероника, Пат-
риция-Деметра-Пейдж, Александър-Се-
вер, Лев-Мойсей, Лудвиг-Александър.

”Ô‡‚ËÚÂÎˇÚ
Ì‡ ÒÂÏÂÈÒÚ‚ÓÚÓ
Ì‡ ƒ”Ã¿, ˜Ó‚Â-
Í˙Ú, ÍÓÈÚÓ ÔÓÎ‡„‡
ÚËÚ‡ÌË˜ÌË ÛÒËÎËˇ
Î˛·ËÏËˇÚ ÌË ‚Â-
ÒÚÌËÍ ‰‡ ÒÚË„‡ ‰Ó
‚‡Ò, ‡ Î˛·ËÏ‡Ú‡

‚Ë Â‰‡ÍˆËˇ ‰‡ ÔÂÏËÌ‡‚‡ ‰Ó-
ÒÚÓÈÌÓ ÔÂÁ ÚÛ‰ÌËˇ Ë ÌÂÓ·Ë˜‡-
ÂÌ ÔÂËÓ‰, ‚ ÍÓÈÚÓ ÒÂ Ì‡ÏË‡ÏÂ
‚ÒË˜ÍË.

ƒ‡ ÌÂ Á‡·‡‚ˇÏÂ, ˜Â »‚‡Ì Â Ë
Ó·˘ËÌÒÍË Ò˙‚ÂÚÌËÍ ÓÚ ì¡—œ Á‡
¡˙Î„‡Ëˇî, Í˙‰ÂÚÓ Úˇ·‚‡ Ë ÓÚ-
ÒÚÓˇ‚‡ Ó·˘ÂÒÚ‚ÂÌËÚÂ ËÌÚÂÂÒË Ë
Ô‡‚‡Ú‡ Ì‡ Ó·ËÍÌÓ‚ÂÌËÚÂ ıÓ‡.
Õ‡ÚÓ‚‡‚‡ÌÂÚÓ ÏÓÊÂ ‰‡ Â ‰‚ÓÈ-
ÌÓ, ÌÓ Ì‡¯ËˇÚ ÛÔ‡‚ËÚÂÎ Â ‰ÓÍ‡-
Á‡Î ‚Â˜Â, ˜Â ÏÓÊÂ ‰‡ ÒÂ ÒÔ‡‚ˇ
Ë Ì‡ ‰‚ÂÚÂ ÔÓÔË˘‡.

¡˙‰Ë ÊË‚ Ë Á‰‡‚, »‚‡ÌÂ! ΔÂ-
Î‡ÂÏ ÚË ÏÌÓ„Ó Á‰‡‚Â, ÒÂÏÂÈÌÓ
˘‡ÒÚËÂ, ÛÒÔÂıË ‚ ‡·ÓÚ‡Ú‡ Ë ÎË˜-
ÌËÚÂ ‰ÂÎ‡. ÕÂÍ‡ ÛÒÏË‚Í‡Ú‡ ÚË
ÌËÍÓ„‡ ÌÂ ÚÂ Ì‡ÔÛÒÍ‡!

ŒÚ ÍÓÎÂ„ËÚÂ

ÕÂÓ˜‡Í‚‡ÌÓ Á‡ ‚ÒË˜ÍË
Ò Ì‡˜‡ÎÓÚÓ Ì‡ ÙÂ‚Û‡Ë
Ì‡ÒÚ˙ÔË ËÒÚËÌÒÍ‡ ÔÓÎÂÚ,
‡ Ò ıÛ·‡‚ÓÚÓ ‚ÂÏÂ ‰ÓÈ‰Â

Ë Â‰ Ì‡ ÓÊ‰ÂÌËˇÚ ‰ÂÌ Ì‡

»¬¿Õ œ≈ÿ≈¬

 В Москва най-често
кръщават на Мария
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Георги

ГЛЕДАЙТЕ

ФУТБОЛ
ПО БНТ 3
КЛУБЕН МОНДИАЛ В КАТАР
15.55 Тигрес (Мек) -
Улсан Хюндай (ЮКор)
ПО ДИЕМА СПОРТ
16.00 Лудогорец -
Динамо Т (Груз)
ПО ДИЕМА СПОРТ 2
22.00 Тотнъм - Челси
ПО РИНГ
22.00 Бетис - Атлетик Б
ПО БНТ 3
ВОЛЕЙБОЛ
18.55 Марица Пд -
ВакъфБанк (жени)
ПО ЕВРОСПОРТ 1
ТЕНИС
10.00 Турнир “Мелбърн 2” (мъже)
КОЛОЕЗДЕНЕ
16.30 Обиколка
на Валенсия (II етап)
ПО МАКС СПОРТ 1
ТЕНИС
8.30 АТП Къп (Гърция - Испания)
ПО МАКС СПОРТ 2
8.30 АТП Къп (Аржентина -
Япония)
ПО МАКС СПОРТ 1
БАСКЕТБОЛ
22.00 Валенсия - ЦСКА М
МАКС СПОРТ 2
22.00 Барселона - Анадолу Ефес
ХОКЕЙ НА ЛЕД
2.00 Кълъмбъс - Далас

Рекордьорката по титли от
Големия шлем Серена Уилямс
(№11 в света) демонстрира
много силна игра и не даде
никакви шансове на Цветана
Пиронкова (№137) в 1/8-фина-
лен сблъсък на турнира в
Мелбърн. Американката спече-
ли с 6:1, 6:4 за малко над час.
Пред Пиронкова не се откри
нито една възможност за про-
бив през целия мач, докато
Серена я проби още в първия
сервис гейм. Американката бе
безкомпромисна в разиграва-
нията и имаше голямо предим-
ство, въпреки че първият й

Гришо смачка австралиец
в дебютния си мач в Мелбърн

вкаран сервис бе с нисък про-
цент - едва 44. Серена направи
още два пробива и взе първия
сет само за 28 мин.

Цвети демонстрира по-до-
бра игра във втората част, ко-
гато успяваше да удържи по-
даванията си до 4:4. При 5:4
за Уилямс в решаващия десе-
ти гейм българката сервира за
оставане в мача, но американ-
ката поведе с 40:15 и имаше
две крайни топки да спечели.
Пиронкова успя да ги отрази,
а после спаси и трети мачбол,
като пропусна и две възмож-
ности да изравни геймовете.

Четвъртият мачбол за Серена
се оказа решаващ и тя спечели
втория сет с 6:4, а с това - и
мача.

Американката записа шес-
та победа срещу Цвети при
само една загуба (служебна).
Пловдивчанката постигна две
победи в подгряващия турнир
преди Откритото на Австра-
лия - над Людмила Самсонова
(Рус, №127) и Дона Векич
(Хърв, №32). Българката за-
служи $5500 и 55 т., с които
ще прогресира с 12 позиции.

Другата седмица пловдивчан-
ката ще участва за 13-и път на
Откритото първенство на Ав-
стралия, след като преодоля
квалификациите.

Григор Димитров започна
повече от категорично новия
сезон. Първата ни ракета по-
беди Андрю Харис (Авл,
№232) с 6:3, 6:3 в мач от II
кръг на АТП 250 турнира на
кортовете на “Мелбърн
Парк”. Хасковлията затвори
мача за 68 мин., като очаква-
но интрига нямаше. Това бе

първи мач за Гришо от 31
декември, когато падна на
1/4-финал във Виена от Дан
Еванс (Вбр). Българинът има-
ше допълнителна мотивация
от подкрепата от трибуните
на колоритна група от съна-
родници, която очевидно ще
преследва първата ни ракета
по време на мачовете му в
Австралия. В III кръг Димит-
ров ще се изправи срещу 21-
годишния Алексей Попирин
(Авл, №114), с когото досега
не е играл.

РЕЗУЛТАТИ

КОНТРОЛИ
Славия - Оренбург (Рус) 0:1 Кап-

ленко (90); Монтана - Арсенал Тула
(Рус) 0:4; Черно море - Черноморец
Бч 4:1 1:0 Златев (11) 2:0 Иса (19) 2:1
Р. Николов (34) 3:1 Панайотов (84-д)
4:1 С. Николов (90+1); Черно море -
Локо ГО 3:0 1:0 Гарсия (20) 2:0 Дроба-
ров (46) 3:0 Енрике (58); Литекс - Сеп-
тември Сф 0:0; Янтра - Спартак Пл
1:0; Царско село - Кюстендил 2:0;
Спортист Своге - Ботев Ихт 3:1; Чер-
номорец Бс - Созопол 1:1.

Христо Стоичков
направи специално
обръщение към Ва-
лентин Антов за не-
говия трансфер в Бо-
лоня.

“Успех, Вальо!

След успеха на пилотното издание на про-
екта “Безплатни тренировки”, тази пролет по-
вече деца ще имат възможност да се докоснат
до магията на футбола. Програмата “Grassroots”
на ФИФА се провежда у нас за втори път като
инициатива “Безплатни тренировки” - част от
дейността на БФС за развитие на масов фут-
бол. #ХайдеДаРитаме е насочена към момчета
и момичета от 2 до 4 клас, които не са играли
организирано или тренирали в клуб.

Въвеждащото обучение по футбол цели
запознаването на децата с най-популярния
спорт у нас. То ще започне на 15 март и ще
продължи три месеца. Записаните участници
ще посетят 24 тренировъчни занимания (две
тренировки седмично). Към миналогодишните
градове-домакини Пловдив, Сливен, Видин,
Благоевград, Кърджали и Казанлък в сезон 2
на “Безплатни тренировки” се присъединяват
Стара Загора (с подкрепата на общината),
Враца, Шумен, Габрово, Айтос, Лом и Троян.

Подробен график на тренировките, терен
за провеждането им и информация за лицензи-
рания треньор във всеки град са публикувани
на специално създадената платформа
www.haidedaritame.com. Регистрацията за уча-
стие е до 31 март чрез електронната форма на
сайта.

СНИМКА БГНЕС

Даниел Джеймс (вляво) оформя разгромната победа с 9:0 на
Юнайтед в Манчестър над Саутхемптън в 22-рия кръг на Премиър
лийг. “Червените дяволи” изравниха рекорда си от 1995 г. и на
Лестър от 2020 г. (също над Саутхемптън, и то като гост)

Марица стартира със загуба във втория турнир от Шам-
пионската лига по волейбол в полския град Лодз. Пловдив-
ският тим отстъпи в напълно равностоен мач на френския
първенец АСПТТ Мюлуз с 1:3 гейма (23:25, 25:22, 22:25,
22:25).

Топреализатор в срещата стана Мирослава Паскова с
24 т., а Кремена Каменова и Джесика Агилера добавиха по
12 т. Анна Хаак от Мюлуз стана MVP на двубоя със 17 т.

Снощи Марица игра срещу домакина на турнира ЛКС,
а днес ще затвори участието си срещу лидера ВакъфБанк
Истанбул. Българският първенец не е записал победа в
Група С, в която първият турнир бе в Пловдив.

Марица загуби от Мюлуз
в Шампионската лига

СНИМКА CEV.EU

Кремена Каменова се опитва да преодолее блокадата
на Теса Полдер (№5) и Мома Басоко (№13) от Мюлуз

„Безплатни
тренировки” прави
БФС в 13 града

Стоичков пожела успех
на Антов в Италия

Хвърляш се в чудно
и адски трудно при-
ключение”, написа
Стоичков във фейс-
бук. “Вярвам, че ще
успееш. И чакам да
видя как Роналдо,

Ибрахимович и Лука-
ку ще попаднат в ка-
паните ти”, допълни
Камата, който през
1995/96 г. игра за
Парма в Италия без
особен успех.

Серена пак
препъна Цвети


